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ACTA PLE NÚM. 1/01 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 25 DE 
GENER DE 2001 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 25 DE GENER DE 2001 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-cinc de gener de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
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Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm.  12/00, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 21 de desembre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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 2.- Donar compte del decret de l'Alcaldia que a continuació 
s’indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es 
dóna lectura del Decret dictat per l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva 
urgència, el text literal del qual és el següent: 
 
 
 - Decret núm. 224/01, de data 15 de gener.  
 
 “Vista la necessitat de tenir que cobrir la plaça de Tècnic 
d’Administració General, que està vacant com a conseqüència de la comissió 
de serveis de la Sra. Gemma Rodríguez Flores, 
 
 Atès que la candidata per cobrir l’esmentat lloc de treball es la 
senyora Mª. Teresa Mateo López, 
 
 Atès el que disposa l’article 104 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local, en concordança amb l’article 311 de 
la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb 
l’article 6 del Reglament de Personal al Servei de les Entitats Locals de 
Catalunya, aprovant pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, és competència 
d’aquesta Alcaldia el nomenament de les persones que hagin d’ocupar els llocs 
de personal interí creats pel Ple de la Corporació, 
 
 Atès el que preveuen l’apartat tercer de l’article 94 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals  
 
 Atès que existeix consignació suficient a la partida 21 121D0 
15000, 21 121D0 12000, 21 121D0 12100, 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament,  mitjançant Decret núm. 3558/99, de data 15 de juliol de 1999 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per cobrir interinament una 
plaça vacant de Tècnic d’Administració General. 
 
 Segon.- Nomenar a la senyora Mª. Teresa Mateo López, com a 
funcionària interina per que ocupi l’esmentada plaça, amb efectes del 16 de 
gener de 2001 i  fins la incorporació de l’empleada substituïda, o s’hagi de 
revocar la designació per algun dels supòsits previstos en l’article 7è del 
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Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals; assignant-li les 
retribucions corresponents al càrrec. 
 
 Tercer.- Notificar aquest Decret a la interessada, així com al 
Departament de Recursos Humans d’aquest Ajuntament, i a  la Junta de 
Personal, pel seu coneixement i efectes.  
 
 Quart.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 
pròxima sessió. 
 
 Cinquè.- Publicar aquest nomenament en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Butlletí d’Informació Municipal, en compliment del que 
estableix l’article 104 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
de Règim Local, així com en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en 
els termes exigits per l’article 10 del Reglament de personal al Servei de les 
Entitats Locals de Catalunya.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Interior, Comerç i Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que ja va comentar a l’anterior Ple, quan vam abordar el tema de la 
plantilla i modificacions de l’organigrama, que cobriríem una plaça que estava 
vacant i que està assignada a l’Assessoria Jurídica. Això és el que s’ha fet, és 
una plaça que es cobreix interinament i està relacionada amb temes 
d’assessoria jurídica.  
  
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Modificació de la Plantilla de Personal de l’Ajuntament per a 
l’exercici 2001. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist que el Ple Municipal en sessió celebrada el dia 21 de desembre 
de 2000 va aprovar la plantilla de personal de l’Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms per l’exercici 2001.  
 
 Atès el contingut de l’informe -proposta- emes pel departament de 
recursos humans, el qual empara la  modificació de la plantilla del personal, 
donat que amb posterioritat a la seva aprovació s’han produït i confirmat 
acords que fan necessari adoptar un acord de modificació de l’esmentada 
plantilla, en els diferents sentits de crear, reconvertir i amortitzar places. 
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 Atès així mateix el que preveu l’article 22 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals en relació a la possibilitat de modificar 
la plantilla anyal de personal. 
 
 Atès que el l’Ajuntament Ple es l’òrgan municipal competent per 
aprovar la modificació de la plantilla de personal d’acord amb el que preveu 
l’article 22 de la llei 7/1985 de 2 d’abril i l’article 35 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
 El President de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació proposa al Ple municipal l’adopció del següent  
 

ACORD 
 

 Primer.- Modificar la plantilla de personal d’aquest Ajuntament per 
l’exercici 2001, en els sentits que tot seguit s’indiquen: 
 

a) Amortitzar la plaça de Tècnica de Comerç inclosa dintre de la 
plantilla de personal eventual, amb efectes 1 de febrer de 2001, com 
a conseqüència de la seva designació en el consorci  per la promoció 
i dinamització del comerç a Cornellà. 

 
b) Reconvertir una plaça de Oficial 2a. serraller per una de peó, 

incloses les dues en la plantilla de personal laboral, al restar vacant 
la primera com a conseqüència de la modificació funcional del seu 
actual ocupant que passarà a desenvolupar les funcions de 
conserge en règim laboral, donat que va quedar vacant per jubilació 
voluntària del seu titular. 

 
c) Creació de dues noves places de Agent de la Guàrdia Urbana per 

millorar el servei de Seguretat Ciutadana.  
 
 Segon.- Publicar un extracte del present acord en el Butlletí Oficial 
de la Província i Diari Oficial de la Generalitat, en compliment del que preveu 
l’apartat segon de l’article 28 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que es procedeix a realitzar una 
modificació de la plantilla -ja vàrem comentar que faríem alguna-, i a corregir 
una omissió que existia. 
 
 Consisteix en la reconversió d’una plaça de personal laboral, en 
concret d’un oficial 2ª. de serraller, per una de peó. També hi ha la baixa de la 
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plaça de Tècnica de Comerç perquè ja ha estat designada, amb efectes 1 de 
febrer, gerenta del Consorci de Dinamització Comercial, i per últim l’alta de 
dues places de guàrdies urbans.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 4.- Aprovar la modificació del règim de dedicació, retribucions i 
indemnitzacions, d’alguns dels membres d’aquesta Corporació.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Atès que aquesta Alcaldia un cop constituït el nou Ajuntament 
d’acord amb el resultat de les Eleccions Locals convocades mitjançant Reial 
Decret 606/99, de data 19 d’abril, va establir el nou Cartipàs Municipal, i el 
Ple Municipal va aprovar el règim de dedicació dels membres polítics d’aquesta 
Corporació, així com el seu règim de retribucions i indemnitzacions, tenint en 
compte les delegacions efectuades per l’Alcaldia, mitjançant Decret 3558/99, 
de data 15 de juliol i Decret de l’Alcaldia núm. 6050/2000, de 30 de 
novembre,  
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 75 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, en la seva nova 
redacció donada per la Llei 11/1999, de 21 d’abril, en concordança amb 
l’article 151 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, i amb els articles 32, 33, i 34 del Reglament Orgànic Municipal, 
aprovat pel Ple Municipal en sessió celebrada el dia 25 de maig de 2000, el Ple 
Municipal va establir els membres de les Corporacions Locals les retribucions 
per l’exercici dels seus càrrecs, en funció del règim de dedicació exclusiva o 
parcial fixat, així com a percebre determinades indemnitzacions en la quantia i 
condicions, en concepte d’assistències per la concurrència efectiva a les 
sessions dels òrgans col·legiats dels quals formen part, inclosos els 
Organismes Autònoms, així com a ser indemnitzats per les despeses 
realitzades en l’exercici del càrrec. 
 
 Atès la Llei 14/2000, de 19 de desembre, de Mesures Fiscals 
Administratives i de l’Ordre Social, i concretament l’article 39 de modificació 
de la Llei 53/84 de 26 de desembre i l’article 42 de modificació de la Llei 7/85 
de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local i l’article 32 del 
Reglament Orgànic Municipal.  
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 Per tot això, el Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 
 
     ACORD 
 
 Primer.- Establir que amb efectes del dia 1 de febrer de 2001, els 
membres de la Corporació que a continuació es relacionen, exerceixin els seus 
càrrecs en règim de dedicació parcial, és a dir, amb una dedicació mínima de 
20 hores setmanals, a aquesta Corporació : 
 

Sergi Fernández Mesa 
Arnau Funes Romero 
Cristina Gasull Martínez 
Perfecto Madrid Olmos 

 
 Segon.- Establir, a favor dels membres de la Corporació, que a 
continuació  s’indiquen,  que  desenvolupin   les seves   funcions   en règim  
de dedicació parcial en funció de les atribucions delegades i assumides, les 
retribucions anyals que a continuació es relacionen, amb efectes del dia 1 de 
febrer de 2001, les quals es percebran en catorze pagues, dotze corresponents 
a les mensualitat de l’any i les dues restants corresponents a les mensualitats 
de juny i desembre. 
 
Nom i càrrec                                            Retribucions  
 
Sergi Fernández Mesa                             2.182.698,- pessetes 
Regidor Delegat d’Esports. Adjunt a l’Àrea 
de Cultura, Relacions Ciutadanes, Esports,  
Cooperació i Solidaritat. 
 
Arnau Funes Romero 
Regidor Adjunt de Serveis Socials            2.182.698,- pessetes 
 
Cristina Gasull Martínez 
Regidora d’Educació                                3.320.000,- pessetes 
 
Perfecto Madrid Olmos                            1.455.132,- pessetes 
Regidor del Districte V 
 
 
 Tercer.- Establir, amb efectes del dia 1 de febrer de 2001, a favor 
dels membres de la Corporació, el règim d’indemnitzacions següent: 
 

a) Per assistència a les sessions de Ple ..........   52.914,- pessetes 
b) Per assistència a la Junta de Portaveus .....     145.514,- pessetes 

 
 Quart.- Notificar aquest acord als Portaveus dels diferents Grups 
Polítics Municipals, i als Regidors i Regidores afectats, fent constar aquells que 
han sigut designats per a desenvolupar el seu càrrec en règim de dedicació 
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parcial, que s’entendrà acceptar aquest règim per l’afectat, de no manifestar 
res al respecte dins del termini de 24 hores següents a la seva notificació. 
 
 Cinquè.- Condicionar l’eficàcia del present acord a les modificacions 
pressupostàries que s’hagin de realitzar per dotar a les partides adients de la 
consignació suficient per poder donar compliment el que s’ha establert.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que -com ja ha explicat de forma 
reiterada en la Comissió Informativa i en la Junta de Portaveus-, aquesta 
variació ve donada per la modificació de la Llei de Bases de Règim Local, que 
ha afectat a alguns regidors que tenien assignades, delegacions de 
competències de l’Alcalde però a les quals no podíem donar-les dedicació 
parcial perquè la Llei, en aquell moment, feia incompatible la seva situació de 
treballadors de l’Administració amb la possibilitat d’atorgar-los aquest règim 
de dedicació parcial. 
 
 Tothom va apreciar que hi havia hagut un error en la Llei i aquesta 
situació ha estat resolta en la Llei d’Acompanyament dels Pressupostos 
Generals de l’Estat, i, per tant, l’únic que fem és ajustar la nostra realitat a 
aqueixa nova regulació. És a dir, que s’adeqüen al règim de dedicació parcial, 
en funció de les delegacions que tenen atorgades per l’Alcaldia, els regidors/es  
Arnau Funes, Sergi Fernández, Perfecto Madrid i Cristina Gasull. 
 
 Altra variació afecta a les indemnitzacions per assistències que 
estaven previstes en 12 mesos i el que hem fet és reduir-les a 11 mesos com ja 
havíem comentat en el seu moment. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 5.-  Aprovar l’assignació de nom a diferents vies urbanes de la 
ciutat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’informe emès pel Cap del Departament de Serveis Generals, 
relatiu a l’assignació de nom a diferents vies, carrers, places i parcs de la 
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Ciutat, la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació proposa al 
Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar les noves denominacions de carrers, places i 
parcs, que es relacionen a continuació: 
 
Urbanització Avinguda dels Alps: 
 
Carrer Josep Duran Campderros: Va des de l’Avinguda dels Alps al carrer 

de Víctor Pradera.  
 
Parc de Rosa Sensat i Vila: Espai entre els carrers de Víctor Pradera, 

Vicens Llivina i l’avinguda dels Alps.  
 
 
Urbanització Can Suris: 
 
Carrer de Federica Montseny: Va des del carrer del Tarragonès al carrer  
                                                         de Federica Montseny. 
 
Carrer del Tarragonès:                      Va des de la carretera de Sant Joan Despí 
 al carrer de Federica Montseny. 
 
Carrer del Barcelonès:                      Va des de la carretera de Sant Joan Despí  
 al carrer de Federica Montseny.  
 
Carrer del Gironès:  Va des del carrer de Terra Alta al carrer  
 del Tarragonès. 
 
Plaça de Can Suris:  Situat entre el carrer Terra Alta, el carrer  
  del carrer del Gironès, el carrer del  
  Barcelonès i la carretera de Sant Joan  
  Despí.  
 
 
 Segon.- Sotmetre a exposició pública durant el termini de quinze 
dies perquè els afectats puguin presentar les reclamacions i suggeriments que 
estimin convenients. 
 
 Tercer.- Comunicar el present Acord als Departaments Municipals 
afectats.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
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explicació del dictamen, manifestant que hi ha unes zones que s’estan 
urbanitzant, com l’avinguda dels Alps i Can Suris, i per això hi ha alguns 
carrers als que s’han de posar els noms corresponents i aprofitem també per 
assignar nom a algun parc i plaça pública. 
 
 Alguns noms, afegeix, venen derivats d’un acord de Ple, adoptat en 
l’anterior mandat, i d’altres, són propostes del Consell de la Dona, en altre cas  
hem buscat una certa similitud pel barri on són. 
 
 Les propostes en concret són:   
 
 En el carrer que s’obre en la zona d’Alps, es denominarà Josep 
Duran Campderros. El parc que hi hagi en aquella zona que sigui el Parc de 
Rosa Sensat.  En la zona de Can Suris, el carrer paral·lel a la via que hem 
obert ara que es denomini Federica Montseny, i els carrers interiors seran el 
carrer del Tarragonès, del Barcelonès i del Gironès, i per últim que la plaça on 
està Can Suris, s’anomeni plaça de Can Suris.  
   
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 6.- Declarar inadmissible el recurs de reposició presentat per la 
Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, contra l’acord adoptat pel 
Ple de data 30 de novembre de 2000, com a conseqüència de l’aprovació 
de la Moció presentada pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el recurs de reposició interposat per la Portaveu del Grup 
Municipal del Partit Popular, el dia 27 de desembre de 2000, contra l’acord 
adoptat pel Ple d’aquest Ajuntament en sessió que va tenir lloc el dia 30 de 
novembre anterior, en el que, com a conseqüència de l’aprovació de la Moció 
presentada pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, es 
varen adoptar les decisions següents: 
 

“Primer.- Reprovar les acusacions implícites i explícites contra el 
regidor d’ERC contingudes en el text signat per la Regidora del 
Partit Popular Isabel Espinosa reproduïdes en la publicació Cornellà 
Informa del mes de novembre de l’any 2000 contingudes en l’article 
d’opinió “Nacionalismos excluyentes”. 
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Segon.- Exigir a la regidora Isabel Espinosa que es retracti d’allò 
reproduït i que en el següent número del mes de desembre de la 
publicació Cornellà Informa, en l’apartat reservat al Grup Municipal 
del PP, en doni coneixement i adreci les seves disculpes al Grup 
Municipal d’ERC i al conjunt dels membres del Consistori. 
 
Tercer.- Publicar un extracte d’aquesta Moció, tot fent referències 
als suports rebuts, en la publicació Cornellà Informa del mes de 
desembre. 
 
Quart.- Instar a tots i cadascun dels vint-i-cinc membres del Plenari 
a comprometre’ns a no incórrer en cap altra ocasió en un acte 
políticament tan vergonyant a fi de poder mantenir el nivell de 
maduresa política i personal dels seus membres, així com 
l’honorabilitat del nostre Ajuntament.” 

 
 Atès que en relació amb l’esmentat recurs, per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament s’ha sol·licitat el corresponent informe jurídic de la Secretaria 
General sobre si, des del punt de vista processal, era procedent l’esmentat 
recurs. 
 
 Atès que en compliment de l’anteriorment exposat, en data 10 de 
gener d’enguany, s’ha emès per la Secretària General de l’Ajuntament, 
l’informe número 2/2001, del qual es  desprèn el següent: 
 

a) Que la senyora Isabel Espinosa Fernández està legitimada per a 
impugnar l’acord plenari a que abans hem fet referència, per una 
doble via, bé a títol particular, a l’empara del que disposen els 
articles 107.1 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim 
Jurídic de les Administracions Públiques i del procediment 
administratiu comú, i 19.1.a) de la Llei 29/1998, de 13 de juliol, de 
la Jurisdicció Contenciosa Administrativa, en la seva condició 
d’interessada, al afectar-li directament i personalment l’acord, bé en 
la seva condició de Regidora d’aquest Ajuntament, a l’empara del 
que disposa l’article 63.1.b) de la  Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local, (LRBRL), en concordança 
amb l’article 164.1.b) de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya (MRLC), que legitima especialment als 
Regidors, junt amb els subjectes legitimats en el règim general del 
procés contenciós administratiu, per a impugnar els actes i acords 
de les Entitats Locals que incorrin en infracció de l’Ordenament 
Jurídic, sempre que haguessin votat en contra d’aquests actes i 
acords, circumstància, aquesta última, que es dóna en el supòsit 
present, en la mesura en que la senyora Isabel Espinosa Fernández, 
Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, va votar en contra 
de la Moció presentada pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya, en la sessió plenària que va tenir lloc el dia 30 de 
novembre anterior, que constitueix l’objecte d’aquest informe. 



 12

 
    D’ambdues vies, la que sembla haver utilitzat  la senyora Isabel 

Espinosa Fernández, tot i que no s’especifica concretament en el 
seu escrit, és la segona, circumstància que es desprèn, tant de que 
en el seu encapçalament es fa constar la seva condició de Regidora 
del Partit Popular, com pel fet que en el seu últim full, junt amb la 
signatura, figura el segell del Grup Municipal del Partit Popular de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, de la qual cosa s’ha d’inferir, 
forçosament, que la senyora Espinosa Fernández s’ha acollit a la via 
especial regulada per la legislació de règim local pels Regidors, que 
li atorga, sense cap dubte, legitimació suficient per a impugnar 
l’acord plenari de 30 de novembre de 2000 davant la Jurisdicció 
Contenciosa Administrativa.  

 
b) Que el problema es planteja, no  tant respecte de la seva  legitimació 

processal davant els Tribunals, com respecte de la possibilitat  
d’interposar prèviament el recurs administratiu de reposició, doncs 
segons l’article 107.1 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, els 
recursos administratius estan reservats als interessats, és a dir, als 
titulars de drets o interessos legítims en el règim general, mentre 
que en aquest supòsit ens trobem davant un règim especial de 
legitimació que, per una banda, tal i com el propi article 63.1 
estableix, es refereix a la legitimació en el procés contenciós 
administratiu, i no en l’administratiu, i per altra banda, s’estén, 
tant a l’Administració de l’Estat i a la de la Comunitat autònoma, 
com als Regidors que hagin votat en contra d’aquests acords. 

 
    En aquest precepte no s’estableix, a diferència del sistema general, 

la possibilitat de prèvia interposició de cap recurs administratiu, en 
aquest cas de reposició, pel que, en virtut del Principi de 
prevalència de la Llei especial sobre la general, seria lògic entendre 
que en el supòsit d’impugnació d’actes i acords municipals per part 
dels Regidors al empara del que es disposa en aquest precepte, no 
procediria la prèvia interposició de recurs de reposició, a l’igual que 
no procedeix quan qui impugna és l’Administració de l’Estat o 
l’Autonòmica, a l’empara del mateix precepte, afirmació de la qual 
no podem albergar cap dubte, doncs així ho estableix expressament 
l’article 44.1 de la Llei de la Jurisdicció contenciosa administrativa, 
quan assenyala que en els litigis entre Administracions Públiques 
no cap interposar recurs en via administrativa. 

 
    És cert que la Llei Jurisdiccional no preveu expressament idèntica 

prohibició respecte dels Regidors, però això es deu, segurament, al 
fet de que aquesta Llei, quan en el seu article 19 regula els 
subjectes legitimats davant l’ordre jurisdiccional contenciós 
administratiu, tampoc preveu expressament la legitimació dels 
Regidors,  preveient-se en aquesta, de forma indirecta, únicament 
quan el seu article 20.a) estableix que no poden interposar recurs 
contenciós administratiu contra l’activitat d’una Administració 
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Pública, els òrgans d’aquesta i els membres dels seus òrgans 
col·legiats, a excepció que una Llei ho autoritzi expressament, com 
succeeix en aquest supòsit amb l’article 63 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, RBRL. 

 
c) Que existeixen dubtes sobre l’admissibilitat de l’esmentat recurs 

administratiu,  doncs malgrat que en molts supòsits d’impugnació 
jurisdiccional, els regidors han presentat prèviament recurs de 
reposició sense que s’hagi qüestionat la seva admissibilitat 
judicialment, el cert és que la Jurisprudència del Tribunal Suprem, 
en particular, en les seves Sentències de 20 de maig de 1986 i 16 de 
febrer de 1990, s’ha  manifestat en els termes següents: 

 
    Sentència de 16-2-1990: 
 
    “... todo ello sin perjuicio de las dudas que en torno a su exigencia 

preceptiva –se estava referint al recurs de reposició- plantea el 
artículo 63.1.b) de la nueva Ley de Régimen Local de 2 de abril de 
1985, especialmente teniendo en cuenta los razonamientos y 
pronunciamientos contenidos en la sentencia de la Sala Cuarta del 
Tribunal Supremo, de fecha 20 de mayo de 1986, que declaró la 
innecesariedad de dicho recurso administrativo ordinario, en 
relación a la impugnación novedosamente  establecida  en el 
artículo 9º de la Ley de 28 de octubre de 1981, antecedente 
inmediato del artículo 63 de la nueva Ley de Régimen Local de 
1985...” 

 
    Sentència de 20-5-86: 
 
    “... debiéndose afirmar que por el meritado artículo 9 de la Ley de 

28-X-81 no se exige la interposición del recurso de reposición como 
trámite previo a la del recurso contencioso administrativo, y si bien 
la tramitación de ese proceso debe acomodarse a la normativa 
aplicable a los recursos ordinarios, dada su naturaleza, y el hecho 
de que no es admisible que los recurrentes en reposición se integren 
en el órgano decisorio del recurso, del que forman parte por no 
poder ser recurrentes en reposición e integrarse en aquél, y en caso 
de excluirles del Pleno o Comisión que debiera resolver la 
reposición, podría ésta ser votada por una parte de los miembros no 
recurrentes positivamente, con el posible contrasentido de que esos 
votos sumados a los disidentes del Acuerdo impugnado fueran más 
que los determinantes de su aprobación, procede concluir debe 
rechazarse la inadmisibilidad del recurso por no ser exigible el 
recurso de reposición en los procesos instados de conformidad con 
el artículo 9 de la Ley de 28-X-81...” 

 
  Atès que l’esmentada Jurisprudència, si bé aclareix el dubte que es 
plantejava en el sistema anterior sobre la necessitat del recurs previ de 
reposició, en canvi, no resol clarament els dubtes que es plantegen en el 
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sistema actual, en que aquest recurs és potestatiu, sobre la seva 
admissibilitat, tota vegada que l’article 63 de la LRBRL regula uns supòsits 
especials de legitimació activa que s’aparten de la legislació reguladora del 
procediment administratiu comú, constituint, per tant, legislació especial, i 
que en aquesta no s’estableix aquest tràmit previ al jurisdiccional 
d’impugnació administrativa. 
 
 Atès que en aquest supòsit resulta necessari conjugar tant la 
legislació esmentada com la doctrina del Tribunal Suprem anteriorment 
analitzada, amb el Principi pro actione, que ha d’informar el procediment 
administratiu. 
 
 Per tot això, tenint en compte, per una banda, que el Tribunal 
Suprem havia considerat no admissible que els recurrents en reposició 
s’integressin en l’òrgan decisori del recurs ni que es pogués  donar la 
circumstància, en el supòsit dels altres Regidors, de que es produís, al 
resoldre el recurs de reposició, una votació diferent a la que es va produir en 
la Moció impugnada, per altra banda  que la senyora Espinosa ha utilitzat la 
via especial de legitimació en l’ordre contenciós administratiu  de l’article 63 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril RBRL, i no la general dels articles 107.1 de la 
Llei 30/1992, de 26 de novembre, i 19.1.a), de la Llei de la Jurisdicció 
contenciosa administrativa, i, per últim, que encara disposa la recorrent de 
termini per acudir directament davant la Jurisdicció contenciosa 
administrativa en defensa de la seva pretensió, quedant així satisfet el seu dret 
constitucional a la tutela judicial efectiva, és pel que el Tinent d’Alcalde 
d’Interior, Comerç i Comunicació, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Declarar inadmissible el recurs de reposició presentat el 
dia 27 de desembre de 2000, per la Portaveu del Grup Municipal del Partit 
Popular, contra l’acord adoptat pel Ple d’aquest Ajuntament en sessió que va 
tenir lloc el dia 30 de novembre anterior,  com a conseqüència de l’aprovació 
de la Moció presentada pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya, en base a les motivacions a que s’ha fet referència en la part 
expositiva d’aquest dictamen, i remetre a la senyora Isabel Espinosa 
Fernández a la Jurisdicció Contenciosa Administrativa en defensa directa de la 
seva pretensió. 
 
 Segon.- Posar en coneixement de la senyora Isabel Espinosa 
Fernández que la impugnació directa de l’acord plenari de 30 de novembre de 
2000, que constitueix l’objecte del present recurs, la pot efectuar davant la 
Sala del Contenciós Administratiu del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya en el termini de dos mesos, a comptar des  del dia següent  a la 
data de la seva adopció, és a dir, fins el dia 1 de febrer d’aquest any, i que la 
impugnació d’aquest acord, que és definitiu en via administrativa, la pot 
efectuar davant el mateix Tribunal en el termini de dos mesos, a comptar des 
del dia següent a la data de la seva adopció. 
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 Tercer.- Entendre notificat a la senyora Isabel Espinosa Fernández 
el present acord a partir de la seva adopció pel Ple, en el supòsit de que la 
interessada assisteixi a la sessió plenària en la qual s’adopti, i, en cas 
d’absència, notificar-li directament aquest als efectes oportuns.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen manifestant que aquest és un assumpte que ja va ser 
debatut al mes de novembre, per tant, l’enfocament que mereix aquest punt és 
només des del punt de vista del procediment. 
  
 Evidentment per abordar-lo teníem tres opcions, que ja vaig 
comentar al moment oportú. Una podia ser la de silenci administratiu, i vàrem 
considerar que no era ni adequat ni oportú. Una altra,  resoldre sobre el fons, i 
crec que després del debat que es va celebrar al Ple al mes de novembre, no 
toca a aquest òrgan resoldre aquest tema. I, una altra que no perjudica en res 
la possibilitat de la defensa de la recurrent, i és que creiem que aquest tema es 
pugui dirimir a l’àmbit de la jurisdicció contenciosa administrativa, que és on 
creiem que si la persona que ha recorregut, creu que aquest tema s’ha de 
debatre, doncs sigui en aquell lloc on es pugui resoldre aquesta qüestió. Per 
tant, la proposta és el que s’indica en la síntesi del punt.     
   
 A continuació intervé la Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no entrarà en debat, 
ja que creu que això s’ha debatut i, evidentment, està responent també a les 
preguntes que se li han fet en el jutjat. 
 
 El que sí vull dir assenyala, és que, a l’igual que en el Ple del mes de 
novembre, continuo estant en contra d’aquesta Moció per no ajustar-se a dret. 
Queden vulnerats els meus drets i llibertats recollits en la Llei i en la 
Constitució Espanyola. Se’m tracta d’una manera discriminada i, a la vegada, 
se’m té desinformada. En el Ple de novembre vaig demanar un informe jurídic i 
se m’ha denegat, impedint amb això l’exercici dels meus drets cívics 
reconeguts per les Lleis i la Constitució, i, per tant, em remeto a l’article 542 
del Codi Penal. Votaré en contra i em reservo el dret d’entrar en accions legals.         
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández.  
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 7.- Aprovació definitiva del Pressupost General de l’any 2001. 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 21 de 
desembre de 2000, d’aprovació inicial del Pressupost General per a l’any 2001. 
  
 Atès que, segons que disposa l’art. 150.1 de la Llei 39/1988, de 28 
de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, aquest acord va ser exposat 
al públic mitjançant anunci publicat al B.O.P. núm. 313 annex VI, de data 
30/12/2000. 
  
 Atès que durant el termini d’exposició pública ha tingut entrada al 
Registre General de l’Ajuntament, amb número 531 de data 5/1/2001, una 
reclamació contra l’esmentat acord, formulada per la Sra. Maria Isabel 
Espinosa, Regidora-Portaveu del Grup Popular a l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat. 
  
 Atès que la reclamació es fonamenta en la necessitat que, en 
l’annex de personal unit a l’expedient del Pressupost General, hi constin, per a 
cada plaça, “els següents aspectes, necessaris per avaluar la política de 
recursos humans de la Corporació: 
 

• Denominació del lloc. 
• Enquadrament orgànic. 
• Característiques essencials del lloc. 
• Requisits exigits per ocupar el lloc de treball. 
• El sou base. 
• El complement de destinació que tingui assignat i el seu nivell 

orgànic, així com també el complement específic corresponent. 
• La forma de provisió del lloc. 
• La tipologia de la jornada laboral”. 

 
 Atès que l’article 149.1.c) de la Llei 39/1988, regula la necessitat 
d’unir al Pressupost General un document anomenat “Annex de personal de 
l’Entitat Local”, sense determinar el seu contingut. 
  
 Atès que l’article 18.1.c) del R.D. 500/1990, de 20 d’abril, en relació 
a l’annex de personal, diu que aquest ha de ser una relació valorada dels llocs 
de treball existents a l’entitat local, que tingui la oportuna correlació amb els 
crèdits de personal inclosos en el Pressupost, sense determinar, tampoc, el 
seu contingut. 
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 Atès, doncs, que és suficient que l’annex de personal contingui les 
dades necessàries per a la seva conciliació amb els crèdits de personal incloses 
en el pressupost, això és: llocs de treball, conceptes retributius i adscripció 
orgànica i funcional. 
 
 Atès que l’annex de personal que s’ha unit a l’expedient del 
Pressupost General per a l’any 2001, conté: 
 

• Plantilla numèrica de personal. 
• Memòria de la plantilla proposada per a l’any 2001. 
• Relació de llocs de treballs, classificats segons la seva adscripció 

orgànica i funcional, amb indicació de: persona que ocupa el lloc; 
vinculació laboral; grup i nivell (en el cas dels funcionaris); 
retribucions, antiguitat, pagues extres, retribució variable, total 
retribució i quota patronal de la seguretat social ( en el cas de 
personal laboral); retribucions bàsiques (sou), antiguitat 
(triennis), paga extraordinària, complement de destí, complement 
específic, productivitat, ajut familiar, total retribucions i quota 
patronal de la seguretat social (en el cas de personal funcionari); 
i, retribució total i quota patronal a la seguretat social  (en el cas 
de personal eventual). 

 
 Atès que la informació continguda a l’annex de personal és suficient 
per establir la seva correlació amb els crèdits pressupostaris i, a més a més, 
aquesta informació és, precisament, la reclamada en el seu escrit per la Sra. 
Maria Isabel Espinosa, excepte la relativa a les característiques essencials del 
lloc, requisits exigits per ocupar el lloc de treball, forma de provisió del lloc i 
tipologia de la jornada de treball, ja que aquesta, en tant que informació de 
tipus qualitatiu, és innecessària per a la finalitat que ha de complir l’annex de 
personal. 
 
 Atès que, evidentment, la reclamació es basa en una confusió entre 
els conceptes de  plantilla, annex de personal i relació de llocs de treball, que 
són documents diferents  sotmesos a diferents tràmits d’aprovació. Així 
mentre el primer, la plantilla, s’ha de confeccionar anualment  i aprovar 
juntament amb el pressupost, cosa que es va produir en el Ple de data 
21/12/00, no en unitat d’acte però si en unitat de sessió; el segon, l’annex de 
personal, no s’aprova, sinó que s’uneix al pressupost; i, el tercer, la relació de 
llocs de treball, que s’aprova quan es fa per primera vegada o bé quan es 
modifica, al marge del pressupost anual (arts. 29 al 32 del Reglament de 
personal al servei de les entitats locals, aprovat per Decret 214/1990, de 30 de 
juliol). 
  
 El Ponent de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció del següent  
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ACORD 
 
 Primer.- Desestimar la reclamació presentada per la Sra. Mª Isabel 
Espinosa, Regidora-Portaveu del Grup Popular  de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, contra l’acord d’aprovació inicial del Pressupost General per l’any 
2001, aprovat per Ple en sessió de data 21/12/2000. 
   
 Segon.- Aprovar definitivament el Pressupost General per a l’any 
2001. 
 
 Tercer.- Publicar el Pressupost General per a l’any 2001, resumit 
per capítols, de cada una de les entitats que l’integren, en els termes previstos 
a l’article 150.3 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia del Pressupost General per a l’any 2001, 
definitivament aprovat, a l’Administració de l’Estat i a la Generalitat de 
Catalunya, segons que disposa l’art. 150.4 de la Llei 39/1988. 
 
 Cinquè.- Contra el present acord podrà interposar-se directament 
recurs contenciós administratiu, en el termini de dos mesos des del dia 
següent a la data de la seva publicació, tal com preveu l’article 152.1 de la Llei 
39/1988. 
 
 Sisè.- Entendre notificat a la senyora Isabel Espinosa Fernández el 
present acord a partir de la seva adopció pel Ple, en el supòsit de que la 
interessada assisteixi a la sessió plenària en la qual s’adopti i, en cas 
d’absència, notificar-li directament aquest als efectes oportuns.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, donat que en el Ple dia 21 de 
desembre es va aprovar inicialment el pressupost general de l’Ajuntament per 
a l’exercici 2001, i que l’aprovació inicial del pressupost comporta, seguint el 
procediment reglamentari, un termini d’exposició publica d’aquest pressupost 
a fi i efecte de què es pugui avaluar per aquelles persones que no tenen una 
vinculació directa amb aquest plenari,  sí hi ha algun tema que pugui ser de la 
seva afectació o perjudici i tinguin possibilitats de poder introduir algun tipus 
de queixa o recurs.  
 
 En aquest sentit, va haver-hi una reclamació contra el pressupost, 
formulada per la senyora Mª Isabel Espinosa, Portaveu del Grup Popular de 
l’Ajuntament de Cornellà, en la que manifesta que les dades que corresponen 
a l’annex que ha d’acompanyar el pressupost en relació al capítol I, (el que 
detalla les diferents característiques que ha de tenir la composició de la 
plantilla de l’Ajuntament així com les dotacions i retribucions que cada una de 
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les places de la plantilla han de portar escrites) crèdit pressupostari que 
s’aprova com a capítol I de l’Ajuntament, no estava correcte.   
 
 Ja li vaig manifestar en el seu moment, en el cas de les ordenances, 
–ho reitero ara en el cas del pressupost-, que crec que és una exageració i un 
abús de la seva posició, plantejar aquest tipus de recursos quan ella és 
membre del plenari. En qualsevol cas, políticament ella sabrà perquè ho fa, 
però té una conseqüència immediata i és que el pressupost no pot ser 
definitivament aprovat, i, per tant, durant el mes de gener aquest pressupost 
ha hagut d’estar funcionant amb una pròrroga pressupostaria del pressupost 
de l’any 2000, i, en conseqüència, amb tot el que això pot representar en 
perjudici de la posta en marxa del pressupost definitiu. 
 
 Un cop explicat això, -que és òbviament una opinió que trasllado a 
la Sra. Espinosa, perquè crec que hi ha millors maneres de resoldre aquests 
temes que no paralitzant un pressupost d’una Corporació sencera-, dir que 
analitzats els extrems que motivaven la seva reclamació, es considera que cal  
desestimar aquesta reclamació perquè en l’annex corresponent al pressupost i 
al tràmit pressupostari figuren –com no podia ser d’una altra manera- la 
plantilla orgànica de l’Ajuntament, les diferents places que té dotades aquest 
municipi, i que formalment corresponen al crèdit i a la dotació pressupostària 
que és en definitiva el que s’aprova. 
 
 Considerant que això és correcte, que així s’ha fet any darrera any, i 
que mai hem tingut cap observació per cap òrgan competent en la matèria, -
com pugui ser el propi Tribunal de Comptes-, creiem que s’ha de desestimar 
aquesta proposta i, en virtut d’això, passem a aprovar com a definitiu el 
pressupost que, en el  seu moment, es va aprovar com a provisional.         
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per preguntar si hi ha intervencions,  en el ben entès de què no van referides 
al pressupost, sinó a la reclamació que ha hagut i que és una.  
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que això el que ha 
comportat, -segons sembla-, és que els treballadors d’aquest Ajuntament no 
puguin cobrar l’increment que s’havia acordat amb ells, i això no sé com s’ha 
de resoldre perquè ens donem compte que, a vegades, determinades coses 
repercuteixen en persones i, en aquest cas, a un grapat important de persones 
que són tots els treballadors d’aquest Ajuntament. 
 
 Per una altra banda, faig una pregunta: no es pagarà l’increment 
fins al mes següent, o immediatament quan avui s’aprovi definitivament el 
pressupost es buscarà una fórmula perquè els treballadors cobrin aquests 
diners que ja havien tingut que haver cobrat?. 
      
 A continuació intervé la Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández,  com a 
Portaveu del Grup Municipal  del PP, manifestant que, en tot cas, pel que sí 
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que ha servit la meva reclamació, -suposo-, és per llançar la culpa al PP dels 
problemes laborals que puguin tenir.  
 
 En la Comissió Informativa, el Sr. Balmón, referint-se al personal de 
la Guàrdia Urbana, -hi ha un document que ho diu que és l’acta- deia que, 
fins al mes de febrer o març no es podia entrar en això perquè hi havia una 
empresa que s’estava ocupant d’aquests temes. O sigui, ha vingut bé la 
reclamació del PP –com vulgarment es diu “para sacarse el muerto de encima”. 
En aquest tema estic acostumada, i crec que els treballadors/es d’aquest 
Ajuntament saben molt bé el què passa i no fa falta moltes explicacions.    
 
 Simplement el que he fet és una reclamació perquè els pressupostos 
se’ns han donat “tarde, mal y nunca”. M’estranya que el Sr. Flórez, -que és un 
dels que més s’ha queixat per això-, i ara “arrima el ascua a su sardina”. 
 
 Se’ns han donat els pressupostos d’una manera  molt lleugera 
perquè l’oposició tingui poca matèria per poder treballar, i jo, en aquest acte 
vull dir que si no se’ns dóna la plantilla de l’ajuntament,-ja sé que em dirà que 
per la privacitat no es poden donar dades- però jo no demanava noms, sinó 
que demanava places i acompanyant als pressupostos ha d’anar, per Llei, la 
plantilla, la relació dels llocs de treball degudament classificats, de 
funcionaris, personal laboral i eventual de la Corporació.  
 
 L’article 14 de la Llei 30/84, apartat 5è., ho diu: “Amb la  finalitat 
de poder valorar si la política retributiva és adequada o no”. Per la poca cosa 
que he pogut comprovar, perquè no se m’ha lliurat sinó que he tingut d’anar a 
veure’ls, - i, evidentment, prenent notes amb un bolígraf i amb poc temps-, he 
pogut comprovar i valorar una mica la política que vostès fan pel que fa als 
treballadors de l’Ajuntament, i és evident el que cobren els càrrecs polítics, i és 
evident el que cobren els treballadors, malgrat que el seu govern és 
progressista i totes les altres coses. Hi ha tècnics que cobren –comparats amb 
els càrrecs de confiança- una diferència veritablement alarmant i vergonyosa. 
Això ho he pogut comprovar en una hora cada dia que he mirat els 
pressupostos. 
 
 Quan hem començat a estudiar els pressupostos, jo no hagués 
presentat la queixa. Ho he fet perquè serveixi de precedent, i el pròxim any 
se’ns donin totes les facilitats perquè puguem votar el pressupost –si vostè ho 
fa, i creiem que és bo- doncs votar-lo-. Jo no votaré en contra per fer oposició 
com molts grups han dit. Votaré en contra si no estic d’acord, però si estic 
d’acord i veig que vostè ho ha fet bé, li diré que ho ha fet bé. I com sigui que 
no estava d’acord  he fet la reclamació perquè se’ns presentin les dades tal 
com les he demanat, que, -per cert-, no s’ha fet. 
 
 Hi ha una pregunta que m’agradaria fer-li, perquè en la meva 
ignorància en temes de comptabilitat, he comptat que vostès ens donen en la 
plantilla aprovada, de la Guàrdia Urbana, crec que 98 places, i comptant les 
nòmines m’han sortit 105. I m’agradaria també que em contestés, perquè 
continuen en el document del pressupost del pròxim any persones que fa 
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mesos, -no diré anys, perquè potser no fa l’any-, que s’han anat d’aquest 
Ajuntament?, perquè continuen figurant en l’annex del pressupost persones 
que ja no estan en aquest Ajuntament i estan en altres ajuntaments complint 
funcions?. Tinc uns quants noms que no els donaré per aqueix sentit del dret 
a lo privat.  
 
 He demanat que se’ns facilitin totes les dades possibles amb la 
finalitat de poder fer una oposició, clara i concisa, i no se’ns ha fet. A mi, el 
pressupost de les empreses municipals, i la resta, se m’ha donat el mateix dia 
del Ple. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup no 
ha acusat a ningú de res, i vostè pot presentar totes les al·legacions  que 
consideri oportunes. El que passa és que hauria de tenir una certa habilitat 
per a no paralitzar les coses. Vostè té un document  que és un catàleg de llocs 
de treball, i pot tranquil·lament estudiar totes les atribucions d’aquesta Casa 
sense necessitat de paralitzar el pressupost de l’Ajuntament, perquè el 
pressupost de l’Ajuntament sempre ha comptat amb aquesta documentació. 
 
 A allò que es refereix vostè, en concret, no ho sé. I no es preocupi 
que li buscarem una resposta adequada, però, en tot cas, nosaltres no tenim 
problemes laborals i és irònic que ho digui vostè. I, el que sí tenim és un bon 
conveni, que si hagués estat impugnat per la Delegació del Govern, 
possiblement avui sí que tindríem problemes. Sort que vàrem saber solucionar 
les coses al seu moment a l’any 1997, 1998 i 1999, i tenim un acord.  
 
 Pregunta la Sra. Espinosa quan ho posarem en marxa i si ho 
posarem en marxa amb la nòmina de febrer. A  més, aquest és un mes més 
curt i per sistemes de treball i d’organització és molt més adequat fer-lo 
d’aqueixa forma. 
 
 És cert, continua manifestant el Sr. Balmón, que hi ha coses que 
s’han paralitzat -suposo que el que no perseguia l’al·legació de la Sra. 
Espinosa era això-, però torno a repetir-li que hi ha més formes de, amb 
habilitat, oposar-se a un pressupost que no el fet de la paralització.          
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma; i amb l’abstenció de la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, Portaveu del Grup Municipal del PP; i, del senyor Nèstor Artís i 
Villena, Portaveu del Grup Municipal de CiU. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 8.- Aprovació provisional del Pla Especial del Parc Tecnològic 
World Trade Center, promogut per la societat Trade Center Cornellà a 
l’àmbit de l’illa delimitada pels carrers Tirso de Molina, Sant Ferran, 
avinguda de la Fama i avinguda del Maresme. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l'expedient del Pla Especial del Parc Tecnològic World Trade 
Center, promogut per la societat Trade Center Cornellà, Societat Anònima, de 
la qual participen com accionistes l’empresa immobiliària internacional 
Europea Fund, l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, 
Societat Anònima, l’Institut Català  del Sòl  i World Trade Center Cornellà a 
l'àmbit de l'illa delimitada pels carrers Tirso de Molina, Sant  Ferran, avinguda 
de la Fama i l’avinguda del Maresme, de Cornellà de Llobregat, redactat pels 
arquitectes Norman Cinnamond, Carlos Torrentó i Antoni Sala. 
 
  Vist l'acord de la Comissió de Govern  de data 29 de novembre de 
2000 d’aprovació inicial de l'esmentat Pla  Especial així com la seva publicació 
en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (22-12-2000), en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (18-12-2000) i en el Periodico (7-12-
2000), per un període d'un mes, sense que durant aquest termini  d’informació 
pública s’hagin presentat  al·legacions. 
 
  Atès l’informe emès per la Secretària General i per la  Cap del 
Departament Administratiu d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 
  Atès l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, 
relatius als tràmits per procedir a l'aprovació dels Plans Especials. 
  
                Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla Especial del Parc 
Tecnològic World Trade Center, promogut per la societat Trade Center Cornellà 
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a l'àmbit de l'illa delimitada pels carrers Tirso de Molina, Sant  Ferran, 
avinguda de la Fama i l’avinguda del Maresme, de Cornellà de Llobregat. 
 
  Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el 
termini màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
  Tercer.- Notificar els presents acords els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és la segona vegada que aquest tema passa al Ple, 
i, ara, es trametrà a la Generalitat de Catalunya perquè procedeixi a la seva 
aprovació definitiva. 
 
 Ja s’ha explicat en la Comissió Informativa, així com en el darrer Ple 
que és un planejament d’una gran importància pel futur econòmic i social de 
la ciutat, i, esperem que no hi hagi inconvenients per part de la Generalitat de 
Catalunya quan hagi de fer l’aprovació definitiva.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
  

 9.- Aprovar definitivament la 1ª Fase del projecte de traçat del 
tramvia/metro lleuger que discorre pel terme municipal de Cornellà de 
Llobregat.  

 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist  el projecte del traçat del tramvia Diagonal-Baix Llobregat, 
dins del terme municipal de Cornellà de Llobregat, redactat per l'empresa  
adjudicatària del concurs (Grup TramMet),aprovat pel Consell d'Administració 
de l'Autoritat del Transport Metropolità  en sessió de data 27 d'abril de 2000, i 
ratificat posteriorment pels òrgans de govern de les administracions 
consorciades a l'Autoritat del Transport Metropolità, ( Consell Executiu de la 
Generalitat de Catalunya, el 29 de maig de 2000; Ple de l'Ajuntament de 
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Barcelona, el 26 de maig de 2000, i Ple de l'Entitat Metropolitana del 
Transport, l'1 de juliol de 2000)  i,  publicat en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya en data 24/7/2000  a efecte d'informació pública  finalitzant el  
termini el dia  30 de setembre de 2000. 
 
 Vist l’acord Plenari de data 27 de juliol de 2000, mitjançant el qual 
s’aprovava inicialment la 1ª Fase del projecte de traçat del tramvia/metro 
lleuger que discorre pel terme municipal de Cornellà, aprovat per l'ATM i en 
fase d'exposició pública, que implica la declaració de  la utilitat pública a 
efectes de l'expropiació, així com la seva publicació al Butlletí Oficial de la 
Província (17-8-2000) i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (25-8-
2000)  pel període de trenta dies, així com al Butlletí d’Informació Municipal 
(setembre de 2000) i al Tauló d’Anuncis de la Corporació ( 3 d’agost  al 14 de 
setembre de 2000), per tal que qui es consideri interessat pugui efectuar les 
al·legacions i reclamacions.  
 
  Vist que en compliment del punt tercer de la part dispositiva de 
l’esmentat acord plenari de data 27 de juliol de 2000, s’ha practicat la 
notificació als interessats que constaven al projecte, de manera 
individualitzada i per edicte publicat en el Butlletí Oficial de la Província núm. 
291 de data 4 de desembre de 2000, en aquells casos en que la notificació 
individualitzada va resultar infructuosa per ésser els interessats desconeguts 
en el domicili que consta en l’expedient administratiu i per desconeixement del 
domicili actual. 
 
  Vist l’escrit d’al·legació d’Alstom Power, Societat Limitada de data 26 
d’octubre de 2000, Registre General d’Entrada a l’Ajuntament número 30801, 
mitjançant el qual posa de manifest que no s'oposa al traçat del tramvia, que 
es tracta d'una reclamació econòmica per l'impacte que l'expropiació provocarà 
en les actuals instal·lacions i adjunta l'informe realitzat per l'arquitecte Adolfo 
Lozano Fraiz , com a punt de partida, el qual xifra la reclamació en 
165.487.606,- ptes. 
 
  Vist l’escrit d’al·legació formulat per Siemens, Societat Anònima, de 
data 26 d’octubre de 2000, Registre General d’Entrada a l’Ajuntament número 
30812, mitjançant el qual posa de manifest que no  s'oposa al traçat del 
tramvia, si no que demana que a l'hora de fixar el justi-preu de l'expropiació 
es tingui en compte la reposició de la tanca, l'accés peatonal i de vehicles i que 
les condicions urbanístiques del terreny siguin les actuals, així com 
l'ampliació de l'amplada del carrer Lluís Muntades a càrrec del projecte que 
facilitaria els accessos a les indústries de la zona. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 12 de gener de 2001, posant de manifest 
que:  
 

“Serà el projecte d'expropiació el que valori tots el bens i danys  
afectats per l'expropiació, i per tant les al·legacions econòmiques 
hauran de realitzar-se durant el període d'informació pública del 
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citat expedient i, per altre part, el projecte d'obres dels carrers per 
on passarà el tramvia, actualment en fase de redacció per part de 
l’empresa adjudicatària, serà el que solucioni tots els problemes 
d'accessos, de forma que els serveis existents de totes les indústries 
de la zona no varien.  
 
El traçat del tramvia/metro, en tràmit, discorre per sòls que el Pla 
general metropolità, de 14 de juliol del 76, adscriu al Sistema viari 
bàsic. Això implica que les qualificacions urbanístiques dels 
terrenys no resten afectades. 
 
Les al·legacions presentades per les empreses SIEMENS, SA.  i  
ALSTOM POWER, no s'han de prendre en consideració, per tractar-
se d'al·legacions no relacionades amb l'expedient en tràmit, i per 
tant, a judici del tècnic signant es pot procedir a l'aprovació 
definitiva de la 1ª Fase del projecte de traçat del tramvia/metro al 
terme municipal de Cornellà de Llobregat.” 

 
 Vist l’informe favorable de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 15 de gener d’enguany, 
obrant a l’expedient. 
 
  Atès l’article 9 i següents de la Llei d’Expropiació Forçosa, de 16 de 
desembre de 1954. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
 
     ACORDS 
 
 Primer.- No prendre en consideració les al·legacions formulades per 
Alstom Power, Societat Anònima i Siemens, Societat Anònima, per no estar  
relacionades amb l’expedient en tràmit i d’acord amb els motius assenyalats 
en la part expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Aprovar definitivament la 1a. Fase del projecte de traçat del 
tramvia/metro lleuger que discorre pel terme municipal de Cornellà, 
 
  Tercer.- Notificar el present acord a tots els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que amb aquest acord acabem la part de planejament 
que fa referència a la primera fase del tramvia. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que creu que el projecte, 
en general, té per a la nostra Ciutat elements positius, i d’altres, respecte als 
quals sempre he manifestat determinats dubtes i, en funció d’això, ja dic que a 
Cornellà li afavoreix en una part i que, per altra part, pot tenir problemes. Vull 
manifestar, sense dir que estic radicalment en contra, que m’abstinc de votar. 
 
 El Sr. Alcalde especifica que suposa que de votar no sinó que vota 
abstenció,  ja que són dues coses diferents. Queda clar?.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 
 10.- Destinar la quantitat de 2.000.000,- de pessetes, en 
concepte d’ajut humanitari d’emergència a la República de El Salvador, 
mitjançant l’entitat Associació Cooperacció. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “El passat 13 de gener un terratrèmol de 7,9 graus de l'escala de 
Richter va sacsejar novament la regió de centreamèrica, afectant especialment 
a la República de El Salvador.  
  
 Deixant de banda la destrucció de conreus, habitatges, 
comunicacions i infrastructures, es comptabilitzen gairebé 700 morts, més de 
2600 ferits, al voltant de 2000 desapareguts i 45000 persones evacuades.  De 
manera què, un cop més, els desastres naturals es venen a afegir a la situació 
de pobresa que pateixen aquests països; tot agreujant-la i augmentant així 
l'angoixa i el patiment dels seus/ves habitants. 
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 Atès que l'Ajuntament de Cornellà manté vincles solidàries amb 
diferents municipis de la República de El Salvador, que s'han concretat en 
projectes de cooperació a la Comunitat "Segundo Montés" -que comprèn els 
municipis de Meanguera i Jocoaitique- i al municipi de Suchitoto; i 
indirectament al municipi de Nueva Esperanza. 
 
 Atès que des dels ajuntaments i la societat civil de Catalunya s'ha 
produït una resposta immediata de solidaritat amb els pobles afectats, 
canalitzant-se l'ajut emergència a través de les ONG’s. 
 
 Atès que aquesta catàstrofe natural els incrementarà encara més 
les dificultats per a desenvolupar-se social i econòmicament.   
 
 Per tot això, el Ponent de l'Àrea de Serveis a la Persona proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Destinar la quantitat de dos milions (2.000.000,-) de 
pessetes (12.020,24 euros) en concepte d'ajut humanitari d'emergència a la 
República de El Salvador mitjançant l’entitat Associació Cooperacció. 
 
 Segon.- Instar al Govern de l'Estat que condoni el deute extern de 
la República de El Salvador, com a país més afectat per aquest desastre 
natural, a condició de que el Govern del país deutor destini el import condonat 
a polítiques efectives pel seu propi desenvolupament. 
 
 Tercer.- Sumar-nos a la campanya d'ajut urgent a la República de 
El Salvador després del desastre natural que engegarà en breu el fòrum 
Cornellà Solidari a la ciutat. 
 
 Quart.- Comunicar aquests acords al President del Govern de 
l'Estat, al President de la Generalitat de Catalunya i al consol de la República 
de El Salvador a Barcelona.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que com iniciativa municipal vam plantejar aquest 
tema en el marc de la Comissió Permanent del Cornellà Solidari, i ens van dir 
que el Fòrum també feia una campanya, i que l’Ajuntament posaria aquests 
dos milions inicials, i ho vam comentar a la Comissió Informativa, i tots 
estàvem d’acord. 
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 Avui ha hagut una reunió i ens han portat els tríptics que es 
repartiran i ja hi ha les pancartes pel carrer, i també ens han dit que han 
començat a haver-hi els primers ingressos al compte. 
 
 A continuació intervé la Sra. Carmen Romero López, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’IC-V, manifestant que voldria dir que estem totalment 
d’acord amb aquesta iniciativa que es va decidir des de la Comissió 
Informativa de Serveis a la Persona on es va explicar, fins i tot, tot el que fa el 
Fòrum Cornellà Solidari, i penso que, nosaltres, com a membres que som 
d’aquest Consistori,  també a nivell particular, hauríem de fer un esforç per 
tenir en compte aquesta situació.  
 
 Vull dir que exhorto als companys/es, que són membres d’aquest 
Consistori a què, també a nivell particular, a més del que ha fet l’Ajuntament, 
i de què algú pugui pertànyer a qualsevol organització, també pensi que la 
solidaritat es demostra quan realment un la practica directament. Penso que 
és una situació d’emergència important, -sempre plou sobre mullat-, que 
mitjançant altres entitats que també tenim solidaritat amb El Salvador, tenim 
coneixement que ha hagut un devastament important en moltes comunitats i, 
per això, l’única cosa que volia dir és que em sembla molt bé la decisió que 
s’ha pres com a Ciutat, però penso que a nivell particular hauríem de fer 
també un esforç cadascú de nosaltres. 
 
 Tot seguit pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Serveis a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, per 
manifestar que un dels companys de El Salvador que va estar aquí  -que crec 
que era Alcalde-, ens han comunitat abans d’ahir que va morir.  
 
 Altra qüestió és que la nostra voluntat és fer la donació a la Creu 
Roja, perquè pensem que és una ONG rigorosa i molt seriosa, però si 
finalment tenim problemes, l’únic que vull dir és que informaria si en lloc de la 
Creu Roja ho fem amb Cooperacció o alguna de les ONGs que estan treballant 
en aquell territori.     
 
     
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 11.- Aprovar l’informe de la Regidora de Sanitat i Serveis 
Socials, sobre els casos de legionel·losi ocorreguts a la nostra ciutat. 
 
 DICTAMEN 
 
 

 “El dia 3 de gener (dimecres) el Dr. Salleres informa a la Regidora de 
Sanitat, que hi ha un cas de legionel.la  a Cornellà. 
 

 Dia 4 de gener (dijous): 
 
1) Ens notifiquen  de la Delegació Territorial (Dr. Josep Alvarez) el cas 

de legionel·la i les seves característiques. És un veí del barri del 
Pedró (un home de 60 anys, del c/Miguel de Cervantes, 32) aquest 
pacient va  iniciar símptomes el 23 de desembre és hospitalitzat a 
l’Hospital de Bellvitge, el dia 26, i es va diagnosticar la legionel·losi el  
29 de desembre de 2000.  Va morir el dia 1 de gener de 2001. 

 
2) Aquest mateix dia s’inicia una recerca de possibles focus 

contaminats. Des de la delegació (epidemiolegs i ambientalistes) es 
desplacen a Cornellà, un tècnic de l’Ajuntament (Mercè Martí) els 
acompanya. 

 
3)  El migdia es coneix un segon cas és també un home de 53 anys (c/ 

Priorat 1 5è 1ª).  Aquest pacient inicia  símptomes  el dia  17 de 
desembre i és ingressat a l’Hospital de la Creu Roja d’Hospitalet el 
dia 22. El diagnòstic és per cultiu i és notificat a la delegació i a 
l’Ajuntament aquest mateix dia. 

 
4) Es prenen mostres d’aigua a la casa de la persona morta i a dues 

empreses pròximes:  
- Laboratoris Grup Reig  Llofré (Sant Joan Despí) dues torres de 

refrigeració. 
- Vibraconstic (Cornellà), una torre de refrigeració. 

 
5) Es contacta amb la Brigada perquè ens informin de les fonts 

ornamentals. En aquest moment a Cornellà no hi ha cap font 
ornamental en funcionament (des de fa molt temps no funciona cap 
font ornamental) 

 
6) El Departament d’Activitats ens fa arribar un llistat de totes les 

activitats del barri del Pedró per facilitar la localització de les torres 
de refrigeració de la zona.      

 
 Dia 5 de gener des del Departament es contacte amb empreses 

susceptibles de tenir  torres de refrigeració: 
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- Siemens (Miguel López T.474.10.20 i 480.64.79), segons ens 
informen no tenen torres de refrigeració, tenen aparells d’aire 
condicionats. 

- CPROM, no tenen torres de refrigeració. Pedro Rodes 474.07.33. 
- Confederació d’Empresaris. Paz Dorado T.474.00.00. Segons ens 

informen no tenen torres de refrigeració, utilitzen circuits tancats 
d’aigua. S’informa al Departament de Salut Ambiental de la 
Generalitat. Es posaran en contacte amb l’empresa per verificar 
les instal·lacions. 

- Macfi. Sr. Franco T. 93.480.07.00 el responsable de 
manteniment ens informa que no tenen cap torre de refrigeració. 
Està interessat amb el protocol de “Tractament de xoc desinfecció 
de torres de refrigeració” que ha editat la Delegació Territorial. Se 
li envia per fax. 

- Centre Comercial Llobregat. Sr. Josep Serrano T. 93.474.19.18. 
Diuen tenir un sistema de refrigeració sense risc. Circuit tancat 
d’aigua calenta i freda. 
S’informarà a la Delegació que passaran a comprovar-ho. 

 
 Dia 7 de gener (dilluns) es fa una reunió en el  Departament de 

Sanitat assisteixen a aquesta reunió Judith Ibáñez Regidora de Sanitat de 
Cornellà. Dr. Salleres (SCS), Dr. Josep Alvarez epidemiòleg de la Delegació 
Territorial, Àngels Domínguez (SCS) i Mercè Martí de l’Ajuntament de Cornellà 

 
-  Es comenta la situació dels casos i dels controls a les torres de 

refrigeració. 
- El Dr. Salleres lliura a la regidora una proposta de decret per regular 

el control i la salubritat de les torres de refrigeració. 
- Es confirma l’aparició d’un tercer cas al carrer  Ignacio Iglesias (no 

obstant és un cas) 
  

 Dia 8 de gener (dimarts). Es torna a inspeccionar (tècnics de 
l’Ajuntament i de la Delegació Territorial) les indústries susceptibles de tenir 
torres de refrigeració. 

1) S’agafen mostres de: Croetsa (Indústria de Sant Joan Despí) 
Dels habitatges dels afectats (c/ Priorat i Ignacio Iglesias) 
Es fan enquestes epidemiològiques als dos afectats 

2)  El Dr. Alvarez ens lliura els informes en relació al brot epidèmic de 
legionel·losi  i dels casos que s’han presentat a Cornellà durant l’any 
2000. 

3) Queden pendents de comprovar dues empreses de Cornellà. Es 
parlarà amb ells des de l’Ajuntament. 

4) La Delegació es posarà en contacte amb l’Ajuntament de Sant Joan 
Despí per al control de quatre empreses més.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, es fa una 
explicació de l’informe manifestant que a la Comissió Informativa ja es va 
lliurar un informe tècnic dels problemes que van haver-hi, i l’aclariment 
d’alguns temes sobre la qüestió de la legionel·la de la qual va haver-hi tres 
casos a Cornellà. 
 
 Sobre l’informe haig d’afegir que ja sabem pels anàlisi que va fer la 
Delegació Territorial de Sanitat que una empresa va ser la contaminant, amb 
la qual cosa s’ha trobat el bacteri de la legionel·la, concretament l’empresa 
Vibraconstic i allò que s’ha fet és una acció de xoc de neteja de la torre de 
refrigeració. 
 
 També dir que ha hagut un altre cas a Cornellà, però aquest va ser 
diferent, o sigui, per les dates no ho considerem com a brot perquè va 
ingressar el dia 5 de gener a l’Hospital de la Creu Roja i va ser donat d’alta el 
dia 22, amb la qual cosa no es considera brot perquè les altres dues persones 
van ingressar entre els dies 22 i 23. La tercera persona, ja sabeu que va ser 
tractada a l’Hospital de Barcelona, i les dates tampoc concordaven com a brot. 
 
 Nosaltres, una vegada detectades les torres, passarem des de 
l’Ajuntament un escrit a les empreses per enviar-les el decret de la Generalitat 
i perquè donin compte a l'Ajuntament amb un certificat d’empresa que els hi 
faci la neteja conforme l’han practicada dos cops a l’any, com estableix el 
decret de la Generalitat. 
 
 Dir, també que penso que s’ha actuat per part dels tècnics de 
l’Ajuntament amb molta diligència i,  en tot moment, hem estat coordinats 
amb el Departament de Salut Pública de la Generalitat de Catalunya i que  
aquest tema que, en principi, hagués pogut ser greu,  s’ha quedat en un petit 
brot, perquè, de fet, han sigut dos persones, ha hagut un altre cas a Sant 
Joan Despí, però lluny del terme municipal de Cornellà. 
        
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que la Sra. Ibáñez ja va 
informar i ens va lliurar el document a la Comissió Informativa. Personalment, 
abans d’això, havia anat a parlar amb la doctora Martí, i ja em va informar, 
però hi ha una cosa només que jo deia a la mateixa Comissió Informativa i que 
ara ho dic aquí, i és que com sigui que estem segurs, perquè el període 
d’incubació està més que ultrapassat i amb tota seguretat no és cap epidèmia, 
crec que és bo que s’informi escaridament, que al Cornellà Informa s’informi 
de què ha hagut això i que això no té cap tipus de problemes, i al mateix 
temps, donar unes petites orientacions perquè la gent sàpiga que fer, si anar 
als metges o allà on correspongui. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, a 
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l’igual que ha dit el Sr. Flórez, creu que s’ha d’informar a la gent perquè 
aqueixa alarma que s’ha generat,  des de punts que interessen fer-ho, que no 
arribi. Hi ha gent que està realment alarmada per aquest tema –no vull dir 
d’on ha sortit- però crec que és interessant que des del Cornellà Informa i, fins 
i tot, amb una circular a les associacions perquè tinguin dades científics i 
certes i no s’informi a l’atzar perquè és una cosa que  crec que és quelcom més 
seriós que “dimes i diretes”. 
 
 Finalment pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que s’ha anat informant a les associacions de veïns que ho han 
demanat i que aquest matí ha rebut a una associació de veïns que deia que 
s’havia creat una mica d’alarma perquè l’empresa que havia detectat la 
legionel·la,  havia dit als treballadors que s’havia de tancar la fàbrica. Que se 
sàpiga que pel tractament de xoc els treballadors no han de sortir de la fàbrica 
perquè en els hospitals ho fan amb els malalts a dintre, o sigui, que ho he 
explicat a l’associació de veïns i, evidentment, farem un article en el Cornellà 
Informa perquè tota la ciutadania estigui assabentada perquè crear alarma no 
té cap sentit. 
 
 El que s’ha fet des d’aquesta Corporació és informar en cada 
moment, fins i tot, a la premsa. Conjuntament amb la Generalitat de  
Catalunya hem fet totes les notes de premsa. Hem estat informant 
constantment i des del Departament de Salut Pública s’ha estat informant a 
les associacions de veïns i a veïns que han vingut a preguntar, sense cap 
problema.      
 

 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats   

 

 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal Socialista, referida a la integració 
de la xarxa de rodalies de RENFE a la tarifa integrada. 
 
 MOCIÓ 
 
 

 “Els ciutadans de la comarca del Baix Llobregat tenen un alt índex 
de mobilitat, fonamentalment laboral cap a Barcelona i d’altres comarques de 
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l’àrea metropolitana. L’actual xarxa viària no dóna l’abast suficient per 
absorbir tot el volum de trànsit que es genera a la nostra comarca i els peatges 
existents encara obstaculitzen més els desplaçaments dels nostres ciutadans i 
ciutadanes. 
 

 Per tant, l’existència d’una xarxa de transport públic ràpida i a 
preus assequibles és fonamental per garantir una millor qualitat de vida dels 
nostres ciutadans i ciutadanes afavorint la seva mobilitat. Amb aquest esperit 
s’ha posat en marxa la tarifa integrada que inclou metro i autobusos de 
Barcelona, autobusos interurbans i Ferrocarrils de la Generalitat. Aquesta 
tarifa és un gran pas endavant per aconseguir un transport públic de qualitat 
que doni resposta a les necessitats de la ciutadania. Però aquest pas és 
totalment insuficient si no s’afegeix a la tarifa integrada la xarxa de rodalies de 
Renfe. 
 
 Aquesta xarxa de rodalies de RENFE, que és la més cara de tot 
l’Estat, per sobre de ciutats com Madrid, València, Sevilla, Sant Sebastià, 
Bilbao, A Corunya o Saragossa, no s’ha sumat a la integració tarifària reduint 
substancialment l’impacte positiu que s’havia assolit amb la posada en marxa 
de l’esmentada tarifa única. 
 
 Aquesta posició de RENFE és totalment inadmissible perquè 
perjudica directament a milers de ciutadans i ciutadanes del  nostre municipi, 
és una posició insolidària i discriminatòria als ciutadans i ciutadanes que 
utilitzen la xarxa de rodalies de RENFE vers a la resta de ciutadans de l’àrea 
metropolitana. 
 
 Per això, es proposa al  Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
acords: 
 
 1.- Demanar a RENFE la congelació de les tarifes de la xarxa de 
rodalies de Barcelona, a fi i efecte de reduir el cost per als usuaris i equiparar-
lo amb els preus de la resta de l’estat. 
 
 2.- Instar al Govern de la Generalitat que obri converses amb el 
Ministeri de Foment amb l’objectiu d’aconseguir la immediata incorporació de 
RENFE a la tarifa integrada de la primera corona, i de forma progressiva a la 
resta de corones. 
 
 3.- Exigir al Ministeri de Foment un tracte positiu vers els ciutadans 
i ciutadanes de Barcelona per afavorir la utilització del transport públic i 
millorar la qualitat del mateix. 
 
 4.- Instar a les administracions de la Generalitat i del Govern 
central a la reducció i supressió dels peatges a l’àrea metropolitana de 
Barcelona 
 
 5.- Demanar a les administracions amb competències, Generalitat i 
Ministeri de Foment, millores a la xarxa de transports i a la xarxa viària de la 
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comarca posant en marxa tot el seguit d’obres d’infrastructures previstes al 
Pla del Delta que porten un cert retard i que incideixen negativament en el 
creixement de la nostra comarca. 
  
 6.- Traslladar el present acord al Ministre de Foment, al Conseller 
de Política Territorial i d’Obres Públiques, i als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya.” 
   
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, sobre el foment del 
transport públic als centres de treball. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que la necessitat de què el transport col·lectiu i l’accés de les 
persones als centres de treball ha de ser una preocupació dels poders públics. 
 
 Atès que en principi, alguns efectes negatius a les esferes 
econòmiques, socials i personals de l’actual falta de mesures en el 
desenvolupament del transport col·lectiu serien: 
 

a) L’agreujament dels problemes de mobilitat en el conjunt del 
territori, amb efectes negatius sobre l’activitat econòmica general. 

 
b) Es produeixen impactes negatius sobre el medi ambient i un 

considerable malbaratament econòmic. 
 

c) S’allarga gradualment el temps de treball in itirene dedicat per les 
persones per al seu trasllat del domicili al centre de treball i 
retorn, produint-se una ampliació encoberta de la jornada 
laboral. 

 
d) Els canvis en l’organització de treball i les empreses produeixen 

una permanent flexibilitat dels horaris, multiplicant el treball 
nocturn. 

 
 Atès que per aquestes raons, s’estan incrementant de manera 
espectacular en els darrers temps el accidents in itirene, els quals, actualment, 
representen el 31’3% dels accidents de treball mortals. A tot allò, cal afegir 
l’extensió de patologies com l’estrès que estan afectant a la qualitat de vida de 
les persones i a la seva salut, alhora que externalitzen als sistemes públics de 
protecció social elevades despeses econòmiques. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.- Instar al Govern de la Generalitat a desenvolupar el 
següent conjunt de mesures: 
 
 

a) Endegar les gestions necessàries, establint un conjunt de 
mesures de foment del transport públic en l’accés de les persones 
als polígons industrials i de serveis. 

 
b) Promoure que els treballadors i les treballadores que no puguin 

accedir en transport públic a aquests centres de treball, ho facin 
prioritàriament compartint el cotxe, per la qual cosa caldrà 
articular un seguit de mesures i acords amb els interlocutors 
socials, i incentius econòmics per tal de fer-ho efectiu. 

 
c) La creació d’una oficina per a la promoció del transport 

sostenible (transport públic, desplaçament a peu, en bicicleta i en 
cotxe compartit) en l’accés als centres de treball, de caire 
interdepartamental que, en coordinació amb les autoritats 
responsables del transport públic, afavoreix l’adopció de mesures 
concretes. 

 
d) Establir que en els nous desenvolupaments urbans i industrials, 

qualsevol projecte de nova localització o creació d’empreses ha de 
contemplar la forma per la qual les persones i les mercaderies 
accedeixen d’acord amb els principis de la mobilitat sostenible. 

 
e) Estudiar la incorporació dels costos de transport públic als 

costos d’urbanització en els nous desenvolupaments urbanístics. 
 
 Segon.- Comunicar els presents acords al Consell Executiu de la 
Generalitat de Catalunya, als Grups Parlamentaris del Parlament de 
Catalunya i als sindicats CCOO i UGT.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que hi ha una proposta que és la integració de les dues 
mocions,  l’originària del Grup Socialista i l’originària del Grup Municipal d’IC-
V. Intervé  en aquest moment el Sr. Alcalde per preguntar si quan diu 
originària, està parlant de la Moció 1 i la 2, que apareixen a l’Ordre del Dia, 
contestant el Sr. Morlanes que efectivament. 
 
 
 En conseqüència ambdós Grups retiren les seves mocions, que se 
substitueixen per una conjunta del tenor literal següent:  
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 Proposta de modificació de les Mocions presentades pels Grups 
del PSC i d’IC-V, referents al tema del transport públic. 
 
 
 “La població de la comarca del Baix Llobregat tenen un alt índex de 
mobilitat, fonamentalment laboral cap a Barcelona i d’altres comarques de 
l’àrea metropolitana. L’actual xarxa viària no dóna l’abast suficient per 
absorbir tot el volum de trànsit que es genera a la nostra comarca i els peatges 
existents encara obstaculitzen més els desplaçaments dels nostres ciutadans i 
ciutadanes. 
 
 Per tant, l’existència d’una xarxa de transport públic ràpida i a 
preus assequibles és fonamental per garantir una millor qualitat de vida dels 
nostres ciutadans i ciutadanes afavorint la seva mobilitat. Amb aquest esperit 
s’ha posat en marxa la tarifa integrada que inclou metro i autobusos de 
Barcelona, autobusos interurbans i Ferrocarrils de la Generalitat. Aquesta 
tarifa és un gran pas endavant per aconseguir un transport públic de qualitat 
que doni resposta a les necessitats de la ciutadania. Però aquest pas és 
totalment insuficient si no s’afegeix a la tarifa integrada la xarxa de rodalies de 
Renfe. 
 
 Aquesta xarxa de rodalies de Renfe, que és la més cara de tot 
l’Estat, per sobre de ciutats com Madrid, València, Sevilla, Sant Sebastià, 
Bilbao, A Corunya o Saragossa, no s’ha sumat a la integració tarifària reduint 
substancialment l’impacte positiu que s’havia assolit amb la posada en marxa 
de l’esmentada tarifa única. 
 
 Aquesta posició de Renfe és totalment inadmissible per 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, perquè perjudica directament a milers 
de ciutadans i ciutadanes del  nostre municipi, és una posició insolidària i 
discriminatòria als ciutadans i ciutadanes que utilitzen la xarxa de rodalies de 
Renfe vers a la resta de ciutadans de l’àrea metropolitana. 
 
 Per altra banda és necessari què el transport col·lectiu garanteixi un 
millor accés de les persones als centres de treball ubicats fonamentalment als 
polígons industrials. 
 
 Les administracions autonòmica i estatal que tenen la 
responsabilitat de planificar i sistematitzar el desenvolupament del transport 
públic haurien de tenir present que es produeixen efectes negatius a les 
esferes econòmiques, socials i personal davant l’actual falta de mesures en el 
desenvolupament del transport col·lectiu que serien: 
 

a) L’agreujament dels problemes de mobilitat en el conjunt del 
territori, amb efectes negatius sobre l’activitat econòmica 
general. 

 
b) Es produeixen impactes negatius sobre el medi ambient i un 

considerable malbaratament econòmic. 
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c) S’allarga gradualment el temps de treball in itirene dedicat per 

les persones per al seu trasllat del domicili al centre de treball i 
retorn, produint-se una ampliació encoberta de la jornada 
laboral. 

 
 Per això creiem que el Govern de la Generalitat hauria de 
desenvolupar la planificació d’un conjunt de mesures de foment del transport 
públic per a millorar l’accés de les persones als polígons industrials i de 
serveis.   
 
 Per això, es proposa al  Ple de l’Ajuntament: 
 
 Primer.- Demanar a Renfe la congelació de les tarifes de la xarxa de 
rodalies de Barcelona, a fi i efecte de reduir el cost per als usuaris i equiparar-
lo amb els preus de la resta de l’estat. 
 
 Segon.- Instar al Govern de la Generalitat que obri converses amb 
el Ministeri de Foment amb l’objectiu d’aconseguir la immediata incorporació 
de Renfe a la tarifa integrada de la primera corona, i de forma progressiva a la 
resta de corones. 
 
 Tercer.- Exigir al Ministeri de Foment un tracte positiu vers els 
ciutadans i ciutadanes de la regió metropolitana de Barcelona per afavorir la 
utilització del transport públic i millorar la qualitat del mateix. 
 
 Quart.- Demanar a les administracions amb competències, 
Generalitat i Ministeri de Foment, desenvolupar l’inici d’una planificació i 
sistematització d’un conjunt de mesures de foment del transport públic per 
millorar l’accés de les persones als centres de treball ubicats fonamentalment  
als polígons industrials, desenvolupar millores a la xarxa de transports de la 
comarca posant en marxa tot el seguit d’obres d’infrastructures previstes al 
Pla del Delta  que porten un cert retard i que incideixen negativament en el 
creixement de la nostra comarca. 
 
 Cinquè.- Demanar a la Generalitat de Catalunya la creació d’una 
oficina per a la promoció del transport sostenible (transport públic, 
desplaçament a peu, en bicicleta i en cotxe compartit) en l’accés als centres de 
treball, de caire interdepartamental que, en coordinació amb les autoritats 
responsables del transport públic, afavoreix l’adopció de mesures concretes, 
relacionades amb el punt anterior. 
 
 Sisè.- Traslladar el present acord al Ministeri de Foment, al 
Conseller de Política Territorial i d’Obres Públiques, a l’ATM, als sindicats 
comarcals CCOO i UGT, i als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya.”   
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Allò que aborda la Moció, assenyala el Sr. Morlanes, és el problema 
que hi ha,  amb la integració tarifària. Com sabeu, hi ha un acord en aquest 
moment a l’Autoritat Metropolitana del Transport de fer la integració tarifària 
dels diferents sistemes de transport dins de l’àmbit de l’Autoritat i aquesta 
integració ha començat, de fet, amb una primera corona i hi havia previstes 
un conjunt de corones posteriors on els ciutadans/es podien fer intercanvi  de 
transport amb un únic bitllet. 
 
 Existia un acord inicial amb tots els operadors, tant els que 
treballen de forma privada, però per gestió interessada , com els que depenen 
de la Generalitat de Catalunya i del propi transport metropolità, i, incloïa 
també el sistema de rodalies de Renfe. 
 
 Finalment Renfe no ha integrat dins dels municipis de la primera 
corona a quatre municipis del Baix Llobregat i a l’Aeroport de Barcelona, però 
també, ha manifestat que no està en disposició d’integrar-se posteriorment a 
la segona, tercera, quarta i cinquena corona. Això suposa que a diferència, per 
exemple, de la integració tarifària que hi ha a Madrid, a la nostra ciutat,  cada 
vegada que s’agafi la Renfe amb una destinació diferent d’aquests que ja s’han 
integrat, les persones que agafin el transport públic i que hagin de fer un 
canvi hauran de pagar dos bitllets. 
 
 Nosaltres entenem, tant IC-V com el PSC, que hi ha coses que “no 
valen lo que cuestan”. És a dir, el cost estimat és, en la nostra opinió, molt 
més baix del rendiment i de la importància que té de cara a impulsar el 
transport públic, la tarifa integrada i, en aquest sentit, pensem que caldria 
que Renfe de forma urgent s’incorpori a la integració tarifària. 
 
 Però no només és aquest el problema amb les rodalies Renfe sinó 
que, a més, resulta que tenim les rodalies de Renfe més cares de tot l’Estat. I 
això, que ja era una situació prou negativa, s’ha agreujat avui amb un 
increment del 6,7% del bitllet senzill a Barcelona, per un 3,6% a Madrid. 
Mentre a Barcelona pagarem 160,- pessetes, a Madrid es pagarà 145,- 
pessetes i a València 140;- pessetes, però, a més a més, -i s’ha de dir- resulta 
ser que el que té el bitllet més car és al que li puja més la qual cosa -en la 
nostra opinió- és inassumible. 
 
 Això pel  que fa al bitllet senzill, però si parlem del bono-tren que és 
el mensual, el que paguem nosaltres puja a 3.475,- pessetes un 8,6 i el de 
Madrid puja a 2.700,- i pràcticament no ha pujat, i el de València a 3.000,- i 
ha pujat un 3,4. 
 
 Nosaltres defensem el transport públic, pensem que la integració 
tarifària és clau pel futur del transport públic. Pensem que el preu de rodalies 
és a Barcelona car i que s’hauria de congelar per, progressivament, equiparar-
se al de la resta de les províncies o de les ciutats importants de Espanya. I, 
pensem també que s’hauria de fer una planificació del transport públic que 
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ajudi a que aquest arribi a on la gent hi va, als polígons industrials, entre 
d’altres. A la mateixa vegada, que s’impulsin altres sistemes de transport que 
no sigui només el vehicle privat. 
 
 Plantegem que aquesta resolució consensuada s’enviï al Ministeri de 
Foment, al Conseller de Política Territorial, a l’ATM, i als sindicats comarcals i 
Grups Parlamentaris de Catalunya. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està totalment d’acord amb la 
Moció que es presenta conjuntament. Fins i  tot, diria més, i és que, donat 
aquestes notícies que donaves ara i que avui han sortit al diari de què ha 
hagut aquest increment,  no sé si seria possible afegir aquí un punt més 
criticant aquest fet, a part del que ja se’n diu, perquè això és nou i encara 
agreuja més el problema que ja es presenta aquí. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que estan a favor, però 
constaten que, a vegades, sembla com si tinguéssim un cert pudor, massa 
pudor a fer-ne una traducció política. De manera que, justament perquè estem 
a favor del transport públic,  estem en contra de tot allò que ho impedeix. 
Però, a més a més, hi ha un greuge de caràcter econòmic, i crec que, a 
vegades, per pudor, el ventall de les esquerres de Catalunya, de vegades, 
perquè no fóssim mal interpretats com xovinistes, crec que no fem una 
traducció nacional. Aquesta manca d’inversions queda reflectida en el 
transport públic de la mateixa manera  -llegia fa uns dies- que les inversions 
d’infrastructura cultural a Madrid són absolutament descompensades 
respecte a la resta de nacionalitats. 
 
 A vegades considero que anem una mica “frenats”, i, sincerament, 
crec que podríem fer una mica de pedagogia. Per cert, que no pateix només la 
nacionalitat catalana sinó altres nacionalitats de l’Estat. 
 
 Tot seguit pren la paraula  el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup votarà a 
favor de la Moció. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, primer de tot, vol 
dir que tots volen un transport públic de qualitat, i lamento que per una 
vegada que anava a estar d’acord amb Iniciativa que ha fet una Moció no 
demagògica i positiva, demanant una cosa de forma clara i concisa, sense 
polititzar, ho hagi canviat. Jo pensava votar a favor i veig que ... bé, aquí 
imperen els polítics. 
 
 Aquest conveni està signat per l’ATM i aquesta empresa, 
bàsicament, està governada pel Partit Socialista. És un conveni que s’ha 
signat l’any 1999. Aquest conveni que s’ha signat amb Renfe –i tinc una nota 
aquí passada de Renfe- establia una primera fase d’integració restringida a 
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l’àmbit central de l’aglomeració barcelonesa que el propi conveni identificava 
amb “l’àrea de tarifa plana”, aleshores vigent, que incloïa una totalitat de 22 
estacions. 
 
 L’ATM mai va tenir la voluntat d’incloure en aquest conveni a Sant 
Feliu, Viladecans, Gavà, Castelldefels i l’Aeroport, això s’ha de dir, aquest 
conveni es va signar al 1999. 
 
 Dir també que Cornellà sembla ser que no té aquest problema, de 
moment. Hi ha una empresa gestionada per la Generalitat de Catalunya,  
l’empresa Gisa, que és l’encarregada de què funcionin correctament les 
màquines aquestes que canvien els bitllets, i, sembla ser, que aquesta 
empresa és la que no gestiona bé. 
 
 Entenc que a vostès els interessa dir que el Govern del PP ho fa tot 
malament i que aprofiten tot, però, és que això bé funcionant malament des de 
que governaven també vostès, i no fèiem cap Moció. Aleshores estaven els 
bitllets iguals i el transport públic estava igual i no feien cap Moció. 
 
 També m’agradaria dir que Renfe s’adaptarà, poc a poc, a tots 
aquests convenis, però és una empresa que, com totes les altres públiques, el 
seu govern va deixar amb un dèficit desastrós. Allò que no es pot demanar són 
“peras al olmo”. Jo votaré a favor del transport públic de qualitat i de 
promocionar el transport públic, però, en contra, de tota aquesta demagògia 
de Renfe i de les targetes, perquè estan parlant, s’està parlant, i vostès 
aprofiten que no s’acabin aquests convenis per a allò que parlàvem abans, 
“alarmar”. 
 
 Esperem a què acabin els convenis, a què s’acabi de pactar i 
aleshores decidirem. Li dic el mateix que sempre, vot en contra.  
 

 Acte seguit pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, com a  
Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup votarà a 
favor de la Moció presentada, de la reunificació que s’ha fet per part del PSC i 
d’IC-V, perquè considerem que és convenient, i crec que s’ha de tenir també 
una cosa en compte;  allò que està clar és que fem política, però la política que 
s’ha de fer és una política no demagoga. Simplement és una política que arribi 
al ciutadà, i, per tant, jo no la veig demagògica aquesta Moció, per això com 
veig que és una Moció que pot beneficiar als nostres ciutadans, ho considero 
oportú i molt ben presentada. 
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que vol dir que aquesta 
Moció s’ha fet amb el mateix esperit que estava presentada la primera Moció 
d’IC-V. O sigui, no des d’una basant catastrofiste, ni molt menys que no sigui 
realista, ni molt menys demagògica. Només voldria afegir al plantejament que 
ha fet el company Morlanes algunes coses que val la pena puntualitzar. 
Realment rodalies Renfe és l’única part de Renfe que té superhàbit, que ho 
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confessen. Realment han millorat la freqüència però no les tarifes, i que, 
precisament, hem fet la prova, hem anat allà a veure que passava, jo he anat a 
comprar un bitllet, m’han donat una T10 nova que, de fet, posa que ja puc 
anar a Renfe a la primera corona.  
 
 No obstant això he anat a posar-la a dintre de la màquina 
cancel·ladora de la primera corona de Cornellà i  em surt un missatge que diu: 
pregunti al seu expenedor. Pregunto i em diu: és que no li han donat bona 
informació a vostè, és que això es posarà en funcionament a l’abril, o no, ja ho 
veurem. 
 
 La voluntat de Renfe d’aplicar la tarifa integrada és més que 
qüestionable, molt més que això, i crec que, bàsicament, la Moció es centra en 
què Renfe està fent un ús indiscriminat del seu capital i en aquest moment  va 
en contra d’una determinada zona de desenvolupament i de mobilitat que és la 
zona de Barcelona i de tota l’Àrea Metropolitana. Per altra banda, la segona 
part de la Moció que és la que parla del transport públic a les zones dels 
polígons industrials, em sembla que està àmpliament justificada en el sentit 
de què és una preocupació que tenim tots, sobretot els sindicats. Tinc 
constància que tant les unions comarcals  dels sindicats majoritaris de 
Comissions com d’UGT, estan fent estudis per comprovar quina és la situació 
del transport per arribar a aquests polígons industrials, i, en aquest moment, 
la situació per a accedir a alguns d’aquests polígons o a una empresa com 
Seat que té 14.700 treballadors/es,  el transport públic és zero, i és un volum 
de persones superior al de la major part de les poblacions que hi ha en el Baix 
Llobregat. 
 
 O sigui que el que estem demanant, en principi, no és cap bogeria, 
no és, en cap moment, demagògia. No estem parlant de res que no sigui una 
realitat i contrastada amb altres punts d’Espanya i, molt més, amb d’altres 
punts d’Europa. Barcelona i la seva Àrea Metropolitana té una conurbació  
tant important com pot haver-hi en altres ciutats, per tant, nosaltres no hem 
de dir que votarem que sí perquè ho hem proposat sinó coneixent totes les 
raons. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Llorenç Luna Rodríguez. 
 
 
 Acte seguit pren de nou la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per dir a la Sra. Espinosa que li passa com allò que li passa als ciclistes 
dolents, que quan han de donar als pedals, no poden, però això seria fer 
política estatal i jo estic pels temes de Cornellà.  
 
 També li podria dir que està vostè “más sola que la una”, i hauria de 
tenir la humilitat de preguntar-se perquè està tan sola?. Perquè quan en els 
temes que afecten a la ciutat un està tan sol, és perquè alguna cosa no fa bé, i 



 42

vostès tenen una obsessió. Vostès pel que sembla ser que serveixen és per fer 
oposició, i s’haurà de corregir com més aviat aquesta disfunció.  
 
 Les dades són molt tossudes. Li vaig a dir un nom que espero que 
no li surti granellada. Vostè se’n recorda d’una cosa que es deia “Plan Felipe”?. 
Doncs sí, va haver-hi un Pla que va ser un Pla de rodalies que va fer que les 
rodalies, en les principals ciutats d’Espanya, funcionessin. I les rodalies de 
Renfe, avui, gràcies a aquell Pla funcionen, i ningú diu que les rodalies no 
funcionin.  
 
 Allò que diem és quelcom més senzill, Sra. Espinosa. El bitllet 
senzill de rodalies, abans d’aquesta pujada, en Astúries costava 135 pessetes, 
a Bilbao 140, a Cadis 135, a València 135, a Sant Sebastià 135, a Santander 
135, a Múrcia 135 i a Barcelona 150 pessetes. Això és una  dada i no se li pot 
donar la culpa  a ningú. Això és una realitat, però miri qui ha pujat el bitllet a 
Barcelona, ahir, un 6,7%. Han sigut vostès, i qui ha pujat un 3,6% a Madrid 
(que és 15,- pessetes més barat) han sigut vostès, i qui ha pujat un 0,2% 
l’abonament de Madrid i un 8,6% el de Barcelona han sigut vostès. Deixin de 
negar l’evidència.  
 
 Vostès en aquest tema estan sols perquè no compleixen els seus 
compromisos, i perquè maltracten a Catalunya, i és veritat, i ho és en això i en 
d’altres coses. Aleshores deixi de buscar fantasmes a l’armari i assumeixi la 
realitat. Vostès no estan governant pensant en la gent de Barcelona i del 
cinturó, és més, estan governant bastant en contra d’aquesta gent, en el 
transport públic i en tot l’altre. 
 
 Vostè pot dir que fem demagògia però jo a vostè li puc dir que si un 
noi/a, d’aquesta ciutat va a l’Autònoma en Renfe paga més que si va en 
Ferrocarrils Catalans, perquè Ferrocarrils Catalans està integrat i Renfe no, i 
aquestes són coses concretes que afecten a la gent normal, als ciutadans/nes 
de la nostra ciutat. I vostès ja ho han demostrat en una altra ocasió, vostè va 
votar en el tema de l’Ave i va votar amb el seu partit i no amb la seva ciutat, i 
així successivament, doncs continuï per aqueix camí i ja veurà com acabarà 
segurament que tan sola com està avui en aquest Ple, en aquest tema. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció presentada pels Grups Municipals 
Socialista i d’IC-V,  és aprovada per majoria absoluta dels assistents, amb el 
vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández. 
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 3.- Moció del Grup Municipal del PP, referida a les pintades o 
graffitis. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que l’augment de pintades o graffitis que, aquests darrers 
anys venen proliferant en la nostra ciutat, enlletgeix i degrada tot tipus 
d’edificació, espais públics i mobiliari urbà, la qual cosa suposa un important i 
creixent deteriorament estètic i ambiental del paisatge urbà. 
 
 Atès que és evident que aquest problema és causa d’un seriós 
atemptat contra la bona imatge de Cornellà, tant pels visitants com pels propis 
veïns que es veuen envoltats d’un ambient estètic desagradable. 
 
 Atès que lamentablement i cada vegada amb més freqüència 
s’observa que els edificis nous o recentment restaurats apareixen plens de 
pintades als pocs dies de la seva inauguració o reobertura. Situació que 
s’agreuja en el cas d’aquells propietaris i/o comunitats de veïns que realitzen 
importants esforços econòmics per la millora de les seves façanes. 
 
 Atès que és fonamental cercar una solució integral als problemes de 
neteja de la ciutat, i per tant avançar en la globalitat del paisatge urbà, 
comprenent com objecte de neteja, no només els graffitis en els edificis 
municipals, sinó també els que envaeixen les façanes d’edificacions en general, 
independentment de la titularitat pública o privada. 
 
 Atès que es té coneixement, per proves realitzades en altres 
municipis, de l’aparició en el mercat de mitjans cada vegada més eficaços i poc 
o gens agressius per la superfície a netejar, i amb molt baix impacte 
mediambiental per la neteja de pintades en façanes i mobiliari urbà; així com, 
de l’existència de productes amb duració permanent que limiten l’adherència 
del graffiti en qualsevol paret facilitant per tant, la seva posterior neteja.   
 
 D’acord amb tot el que s’ha exposat el Grup Municipal del Partit 
Popular de Cornellà proposa al Ple l’aprovació del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Realitzar una auditoria complerta del total d’espais 
públics, mobiliari urbà i edificis públics i privats, que es trobin afectats per 
pintades, a fi de conèixer el veritable grau de deteriorament en el que es troba 
la nostra ciutat i, per tant, definir la forma més aproximada possible, els 
mitjans necessaris per solucionar aquest greu problema. 
 
 Segon.- Convocar l’específic concurs per a la contractació de serveis 
de neteja de pintades a la ciutat, incloent en el corresponent plec de 
condicions, les exigències necessàries, per disposar del sistema de treball 
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adequat i dels suficients medis més eficaços i sostenibles del mercat, per 
aconseguir reduir progressivament la incidència de les pintades a Cornellà. 
 
 Tercer.- Impulsar entre tots els grups polítics de la ciutat una 
Ordenança Cívica Municipal que reguli aquest problema. 
 
 Quart.- Promoure activitats i altres iniciatives culturals adreçades a 
fomentar el desenvolupament legal del graffiti, com expressió d’art i no com 
acte vandàlic, mitjançant la creació o assignació d’espais per aquest fi, la 
convocatòria de concursos, etc.   
 
 Cinquè.- Desenvolupar en els centres educatius de la ciutat 
programes de sensibilització i formació per afavorir la cura i protecció del 
paisatge urbà. 
 
 Sisè.- Aplicar polítiques de transversalitat fomentant l’estreta 
col·laboració entre totes les regidories –especialment Cultura, Educació, 
Joventut, Urbanisme i Medi Ambient, i Seguretat Ciutadana-, per aconseguir 
la màxima eficiència en les actuacions municipals dirigides a minimitzar la 
pràctica vandàlica del moviment graffiti il·legal. 
 
 Setè.- Destinar les partides econòmiques pressupostàries 
necessàries per dur a terme les diverses actuacions descrites anteriorment.”    
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP,  es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que malgrat tot allò que diu el Sr. Morlanes de què no penso en la 
gent de la meva ciutat, sí que hi ha coses que sí proposo per a la meva ciutat. 
 
 No li he contestat Sr. Morlanes, perquè penso que vostè va més 
enllà i això ho demostraran els ciutadans. No se’n preocupi que, per molt que 
se’ls vengui, no “dan nunca duros a cuatro pesetas”, el temps ho dirà. No cal 
més que passejar per la nostra ciutat per escoltar tot allò que diu la nostra 
gent, i jo això, sí que ho faig. Encara que aquí estigui sola, estic acompanyada 
per la meva gent i pels meus ciutadans. És evident que seguiré sola aquí, però 
acompanyada fora.  
 
 Aquestes persones m’han fet  arribar queixes, sobretot de persones 
que tenen negocis, que les persianes dels seus negocis les pintes avui, es 
gasten uns diners que surten de les seves butxaques, i al dia següent estan 
embrutades. Tenen l’opció de deixar-les pintades contra la seva voluntat o de 
tornar-les a pintar, tornar a gastar-se els diners i a l’altra dia, possiblement, 
tornin a estar malament.  
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 Hi ha places, com són les places dels jutjats on les persones que 
viuen en aquell lloc diuen –i jo he parlat amb veïns de l’escala- que els 
produeix claustrofòbia treure als nens a passejar en aquell lloc. Entenent i 
atenent la sensibilitat d’aqueixes persones que m’han fet arribar aquestes 
queixes, he fet aquesta Moció pensant que l’Ajuntament, que crec que ja té 
una política amb les persones que fan unes pintades, -algunes realment 
boniques- perquè pintin algunes parets que estan deteriorades, i allí ningú 
dirà res. Que es netegi i que es destini una partida pressupostària a netejar les 
parets dels edificis públics i privats que tant molesten a la nostra gent. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que el Grup Socialista votarà en contra d’aquesta Moció per varis  
motius. El primer perquè demostra desconeixement  del pressupost, -suposo 
que com diu que no se’l donem a temps, doncs normalment no ho veu- però 
això ja és del pressupost de fa quatre anys. Quan es va fer el nou contracte 
una de les coses que es va explicar en la Comissió Informativa –i s’està 
acomplint- és que el contracte tenia un apartat concret per la neteja de 
pintades i, evidentment, la màquina especial que vostè demana, ja hi és. 
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Martínez, no podem crear una 
partida que ja existeix en un contracte que ja existeix. A banda d’això, això es 
reforça amb un grup de pintors de la Brigada Municipal, la qual cosa ens fa 
realment difícil fer aqueix inventari de pintades, perquè les pintades –per cert 
les últimes que donaven suport al Pepe Rei, suposo d’algun col·lectiu d’aquest 
poble, que no és violent però li agrada el Pepe Rei-, es van esborrant, per tant, 
no podem fer un catàleg de pintades quan la Brigada Municipal i el 
Departament de Serveis, esborra al dia següent les pintades, evidentment, en 
els edificis públics. En els edificis privats, les Caixes i els Bancs tendeixen a 
esborrar-lo perquè també tenen un contracte de manteniment dels seus 
edificis.    
 
 Ficar-nos en allò que vostè planteja, de pintar o arreglar o netejar 
allò que són les façanes privades, i especialment en el tema dels comerciants, 
és un tema bastant complicat en quant que en la Brigada Municipal ja hem 
tingut problemes seriosos. I això perquè nosaltres, cada vegada que pintem, 
repintem o netegen un edifici privat, demanem permís a la comunitat. I quan 
ho fem ens plantegen: no fins aquí sinó que ja m’hi pinta tota la casa. 
Aleshores crear aqueixa expectativa i aprovar en un Ple que farem això, no té 
cap sentit perquè entraríem en una espiral difícil d’acabar des de 
l’Ajuntament, rehabilitant absolutament totes les façanes, perquè no es 
conformen, i diuen: miri vostè m’ha netejat aquest tros d’aquí, me l’ha deixat 
més blanc que la resta, ...., i ens ficaríem en una espiral bastant difícil de 
parar. 
 
 Per altra banda, el que vostè planteja de què ens reunim amb els 
grups també és des del desconeixement, perquè això, també s’ha fet. Des del 
Departament de Cultura ha hagut vàries reunions durant molt de temps, amb 
els grups que fan pintades per la nostra ciutat no les de caràcter reivindicatiu-
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feixista, sinó pintades normals, es va arribar a un acord, se’ls ha prestat 
parets, fins i tot, en alguns casos, se’ls ha pagat la pintura. I, amb el grup que 
fa pintades de caire reivindicatiu-feixista, inclús ens vam oferir a reservar-los 
parets per pintar, i, evidentment, també ho van rebutjar. Per tot això que 
explico, el Grup Socialista votarà en contra. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que és evident que 
l’Ajuntament està fent un esforç per pal·liar aquest problema, però també és 
evident que, potser, no sigui suficient veient la quantitat de pintades que 
encara hi ha a la ciutat. No sé realment si tots aquests acords servirien per 
pal·liar el problema, però està clar que alguna cosa s’ha de fer. Nosaltres 
votaríem a favor d’aquesta Moció, encara que alguns punts són discutibles, 
però votaríem a favor. 
 
 A continuació intervé el senyor Alberto García Llorente, com a  
Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar, -dirigint-se a la Sra. 
Espinosa-, que quan vostè realitza l’exposició dels motius de la Moció, haig de 
felicitar-la perquè realment té raó. Tampoc soc tan crític amb vostè. Quant té 
raó, se la dono. Però com que espero que no pensi que la seva moció no l’he 
treballat plenament per ser del PP, vull dir-li la nostra opinió sobre els acords 
que demana, perquè moltes vegades s’ha comentat que perquè és del Partit 
Popular la Moció, es votarà en contra sense llegir-la.  
 
 Vostè demana una auditoria complerta total d’espais de mobiliari 
públic i privat, i com ha comentat molt bé el Sr. Martínez, això és una cosa 
bastant complicada de fer, perquè els graffitis és una cosa que tan aviat 
apareix com desapareix. I jo, el que plantejo, -i m’agradaria que vostè pensés,- 
és si la Brigada de Manteniment o la pròpia Guàrdia Urbana sabés el lloc i el 
moment que es fes aquell graffiti, jo crec que actuarien, per això, -i segons el 
meu parer-, una auditoria complerta resulta bastant, no impossible, però sí 
bastant complicada. 
 
    Demana vostè en els apartats contractació de nou servei de neteja, 
ordenança cívica municipal, problemes de sensibilitat..., tot em sembla molt 
bé, però, com vostè podrà comprovar, el nostre Grup Municipal allò que no pot 
votar és una Moció de set punts, quan l’Ajuntament està treballant des de fa 
temps en aquest camp, i tampoc podem demanar una cosa que ja existeix. Per 
tant, nosaltres votem en contra en aquest sentit. Sí que li dic que en allò que 
és la presentació de la Moció, vostè té raó.   
 

 Acte seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que coincideix una mica  
en allò que la Portaveu del Grup Popular ha dit abans, quan hem tractat les 
mocions anteriors. En aquest cas, estava gairebé disposada a votar que sí 
perquè realment el preàmbul, la introducció, la reflexió que es fa em sembla 
que és bastant adequada. L’esperit que comporta el fer aquesta reflexió de 
preocupació i d’educació ciutadana i de respecte pel bé públic també ho 
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comparteixo, però considero que els acords que proposa que prenguem, la 
major part, s’estan fent.  
 
 La Portaveu del Grup del PP sap perfectament que soc una persona 
bastant tolerant en aquests temes i que, a més, m’agrada sempre treballar per 
la via de la reparació, de la resolució del conflicte, i crec que això s’està 
produint en aquests casos. Considero que la major part de les coses que ja 
s’estan fent, en aquests moment no hauríem de dir que les fem, perquè ja 
s’estan fent, així que, malgrat que també algunes de les coses que es demanen 
són inviables, penso que el col·lectiu juvenil de la població és molt divers, que 
el tipus de pintades no el podem qualificar només amb el nom de graffitis, 
existeixen diversos tipus de pintades. No totes estan realitzades amb la 
mateixa intenció ni pel mateix tipus de col·lectiu juvenil, i que és difícil, és un 
desconeixement del mitjà juvenil i de qui s’expressa d’aquesta manera, 
intentar encaixonar-los tots dins del mateix calaix de sastre. 
 
 Per tant nosaltres no votarem a favor de la Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar creu que vostès 
tenen una veritable psicosis de què no m’assabento. Haig de dir que vaig a les 
comissions informatives i m’assabento de tot, fins i tot de coses que es diuen i 
que després no consten a l’acta. Sé dels acords als que han arribat i sé que hi 
ha un contracte, però si existeix aqueix contracte, no es compleix, no es 
neteja, i, es comprova si vostè agafa el cotxe i dóna un tomb per Cornellà. 
 
 Si hi ha un contracte que ho està fent i vostès li estan pagant, no 
compleix, i si vostès diuen que hi ha un equip que està netejant, doncs 
netejarà les pintades de Pepe Rei -perquè no interessa que es vegin, o algunes 
altres que  tampoc interessen que es vegin-, però les pintades de les persianes 
i de les porteries i dels edificis privats estan des de fa molt temps. Em diu que 
ho desconec, doncs bé, també ho direm als veïns de les escales que mirin cap 
a un altre costat i que no vegin els rètols. I, si hi ha algun espavilat que vulgui 
que se li pinti tota la façana, doncs vostè com sap contestar molt bé, els hi 
diria que no, i ja està, no trobo cap problema. 
 
 Crec que està tot clar i hi ha una cosa que sí que vull dir a la 
Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, ja que diu que es desconeix el tema de 
joventut, i dic que és una pena que desconeguem el que hi ha a Cornellà, i no 
diré res més.  
 
 Pel que fa al Grup Mixt no li vaig a contestar perquè no representa a 
ningú, només es representa a ell mateix i, aleshores, tot el que diu, a vegades, 
m’ho prenc a broma, a vegades, em dóna vergonya, però bé, ho vaig 
assimilant. A vegades, m’hi fico sota el seient i altres poso cara de pòquer, 
però li vaig a contestar: ho sento, no vull entrar en debat amb vostè que 
pertanyia a un lloc i ara està en un altre. 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, com 
a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per contestar a la Sra. Espinosa i dir-li 
que no sap com fer-ho perquè, a sobre que li estic donant la raó, que li estic 
dient que ha fet un plantejament agradable, coherent, racional, em critica. La 
pròxima vegada enfocaré l’exposició oral d’altra manera, i si vostè diu que no 
represento a ningú, doncs molt bé, soc una persona elegant que no entraré en 
aqueixos temes. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que deixaran en aquest punt el tema, en el ben entès que si 
l’empresa i els de la Brigada deixessin de fer el seu treball, sens dubte, que es 
notaria. Diuen que no es noten les pintades que es treuen, però segur que si 
l’empresa deixés de fer quelcom que fa, i de la qual cosa es pot donar la 
complida informació que es vulgui en la Comissió, i també si la Brigada no fes 
el que està fent, pot imaginar-se com estaria Cornellà. 
 
 En qualsevol cas, una precisió, la propietat privada és propietat 
privada, i l’Ajuntament no pot tocar una propietat privada ni per treure una 
pintada, llevat que tingui permís o a petició expressa del propietari, perquè si 
es fes d’altra manera, podrien demanar responsabilitats al respecte. Per tant, 
òbviament, ni s’ha fet ni es farà fora que hi hagi una petició expressa i 
motivada i que no requereixi que es pinti tota la façana.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos; del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio 
Flórez Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i 
Coma.  
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal de CiU, referida a que es 
normalitzi la constitució dels diferents jurats qualificadors de les obres 
presentades als certàmens/concursos, convocats per l’Ajuntament. 
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 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que el manteniment i la millora de la dinàmica social 
cornellanenca, especialment pel que fa a la seva vessant cultural i lúdica, es 
veuen reforçats indiscutiblement per les convocatòries de certàmens/ 
concursos especialitzats. 
 
 Atès que les esmentades convocatòries comporten una concessió de 
guardons, i/o trofeus, i/o premis en metàl·lic des d’aqueix Ajuntament com a 
expressió comuna del reconeixement de tot el consistori a determinada 
obra/persona. 
 
 Atès que per a fer-ne una correcta i justa adjudicació cal procedir al 
nomenament d’un jurat qualificador compost per persones enteses en 
l’especialització que correspon a cada cas. 
 
 Atès que tots els diferents jurats nomenats són representants 
directes d’aqueix Ajuntament pel que fa a la valoració de les obres presentades 
a concurs cal que aquesta sigui fonamentada en el posicionament unànime 
que des d’aqueix Ajuntament es fa en defensa dels drets, deures i llibertats de 
tots els col·lectius. 
 
 Atès que el veredicte emès pel jurat qualificador del darrer Concurs 
de Còmics “Ciutat de Cornellà” ha estat qüestionat pe la possible absència de 
l’abans citada defensa. 
 
 El Grup Municipal de Convergència i Unió proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que el procediment de designació dels jurats encarregats 
d’atorgar guardons, trofeus, premis o reconeixements de caràcter municipal es 
faci d’acord amb la sensibilitat present a la nostra societat, especialment pel 
que fa a la composició paritària homes-dones d’aquests jurats. 
 
 Segon.- Que en la redacció de les bases pertinents per a cada cas es 
faci menció de què el certamen es convoca basat en el respecte, la defensa i 
promoció dels drets, deures i llibertats de les persones que, unànimement, es 
fomenten des de l’Ajuntament de Cornellà.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, es fa una explicació de la Moció indicant que s’ha fet 
després del premi que es va donar al millor guió als Concurs de Còmics Ciutat 
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de Cornellà, que crec que es contradiu bastant amb el pensament d’aquest 
Ajuntament. 
 
 Nosaltres hem aprovat aquí moltes mocions d’atenció a les dones 
maltractades que han d’anar necessàriament acompanyades de polítiques 
preventives i de foment d’un canvi de valors en els àmbits educacional i 
comunicatiu.   
 
 L’Ajuntament també s’ha adherit junt amb cinc ajuntaments més 
d’aquí la Comarca, han creat l’Observatori  de les dones en els mitjans de 
comunicació, i, això és el que demanem, que realment estiguin presents les 
dones, sobretot, en els jurats que han d’elegir els diferents premis, perquè el 
jurat del premi del “Còmic Ciutat de Cornellà” només estava composat per 
homes i, bàsicament, és un tipus de còmic d’una tendència determinada, i 
crec que si haguessin hagut algunes dones al jurat considero que el veredicte 
hagués sigut un altre. 
 
 Diuen que no hi ha masses dones que siguin enteses en el tema de 
còmic, però penso que tampoc fa falta que siguin enteses en còmics, només 
que posin una miqueta de sentit comú, i d’això, a les dones els hi sobra. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que les raons que porten a CiU a 
presentar la Moció, el Sr. Artís ja les ha explicat, i jo estic molt d’acord amb 
ell. No sé si la solució única és la paritat homes-dones al jurat, però el que sí 
és cert és que perquè no passi el que ha passat aquest any, amb aquell premi 
al millor guió, -que era realment lamentable-, estic totalment a favor de la 
Moció. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, malgrat que el Sr. Artís ho ha 
explicat i ben explicat, no veiem massa relació entre els dos punts, o si més 
no, no es veu tanta relació directa entre els punts primer i segon, allò que s’ha 
de votar i el fet puntual del concurs de còmics. 
 
 Nosaltres considerem que és preferible el risc d’un fallo en un 
concurs que, fins i tot, provoqui repulsa abans que no pas coartar la llibertat 
d’un jurat i pensem que a l’àmbit de les arts, val la pena sempre arriscar-se, 
encara que, a vegades, el resultat pugui desmerèixer el mateix concurs, però 
estem en contra que el poder polític intervingui d’alguna manera, malgrat 
sigui d’una manera per sota mà i que pugui coaccionar a un jurat. 
 
 Respecte als dos punts de la Moció, nosaltres considerem que una 
composició paritària no té sentit perquè, com que els jurats encarregats 
d’atorgar guardons, trofeus i premis, són molt diversos, és lògic que en algun 
aspecte concret hi hagi més homes i en alguns altres més dones. És a dir, això 
de paritària ens assembla una mica massa “políticament correcte”. 
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 Pel que fa al segon punt, considero que el respecte a la defensa dels 
drets i les llibertats és una cosa de la qual estem tan immergits els demòcrates 
que fer-ne bandera implícita i explícita constantment, crec que no s’escau. 
Estic completament d’acord i sé la voluntat que mou al Sr. Artís a fer aquesta 
Moció, de la qual jo hi participo, però considero que no la votarem, no pas 
perquè estiguem en contra del seu plantejament sinó perquè crec que no 
acaba d’adequar-se al que realment ha passat. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
votarà a favor de la Moció, i creiem que totes les mesures que es preguin per 
fomentar que s’eradiquin els maltractaments són poques. Crec que sí que s’ha 
de fomentar, -dic fomentar no dic imposar-, en els concursos i en tot allò que 
sigui defensa de la dona la participació femenina, perquè és evident que si 
hagués dones en aqueix jurat, no hagués sortit aqueix resultat. 
 
 Crec que és un element, la violència, que totes, des del Consell de la 
Dona, estem intentant que desaparegui i és lamentable que des de 
l’Ajuntament, -i jo sé que l’Ajuntament no ha tingut res a veure,  és un jurat 
lliure-, però crec que sí que s’ha d’impulsar i fomentar i, d’alguna manera, en 
les bases propiciar que no succeeixin aquestes coses. Si per un costat hi ha 
un grup, molt ampli i divers, de dones que està treballant perquè no es 
ridiculitzi d’aquesta manera a la dona, en cap lloc, allò que és lamentable és 
que en un premi que dóna precisament l’Ajuntament de Cornellà, on s’està 
fent bandera des de fa molts temps en defensa dels drets de la dona, sigui des 
d’aquí d’on ha sortit.  
 
 Crec que allò que ha proposat el Sr. Artís és una cosa molt coherent 
i que amb bona voluntat -sé que les persones que portaven el concurs, ho dic 
per la Sra. Recio i pel Regidor de Cultura no han tingut res a veure, és una 
decisió d’un jurat- ens serveix perquè el pròxim any estem alerta i aquestes 
coses no succeeixin perquè, de veritat, crec que fereixen la sensibilitat de les 
persones que pateixen mals tractes i de les que no els patim, perquè és una 
cosa realment lamentable. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, 
com a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup 
després d’analitzar amb detall la Moció presentada, no incidirem en el text 
introductori, encara que és de llei dir-li que en moltes circumstàncies ho 
compartim. Però el que hem de votar són els dos punts que ha posat al final 
del text introductori.  
 
 El nostre Grup està d’acord amb el segon punt, però discrepem 
certament amb el primer. Allò que vostè ens proposa és obligar indirectament 
a triar als jurats del nostre municipi una composició paritària home-dona, i 
certament, amb tot  l’afecta del món, per a nosaltres, és una postura masclista 
intentar integrar a la dona en una quota. 
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 Jo considero que l’objectiu d’un jurat ha de ser la seva qualificació a 
l’hora de valorar alguna cosa, sense importar el sexe de la persona que ho 
digui o deixi de dir-ho, per tant, nosaltres rebutgem aquesta Moció igual que 
rebutgem el sistema de quota per integrar a les dones. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que és un tema que 
hagués pogut passar pràcticament desapercebut si no s’hagués intentar 
magnificar una mica. No és la primera vegada que es parla sobre el premi de 
còmic, i no és la primera vegada que fereix sensibilitats, ni que algú diu que 
no li agrada determinada vinyeta o determinat dibuix. Penso que, en el cas 
concret del que fa referència la Moció i que al mes passat també ens va portar 
el Portaveu de CiU, aqueix tema es va parlar en el Consell de la Dona, i crec 
que allí vam arribar, com altres vegades, a prendre una decisió per consens, i 
es va acordar enviar al Jurat una carta de reflexió sobre el que s’està parlant 
en el Consell de la Dona. 
 
 En el Consell de la Dona hi ha representants de tots els partits 
polítics, inclòs el de CiU, i la representant també va acceptar com bona la 
decisió que era dir-li al Jurat que no estàvem d’acord, com a Consell de la 
Dona, del tracte que s’havia donat en aquella historieta a la dona, i que crèiem 
que no era la millor fórmula. 
 
 El Consell de la Dona ha complit amb allò que es va acordar i s’han 
tramés les cartes al jurat i a la Regidora de Joventut i també a l’Alcalde i, en 
principi, crec que no s’hagués tingut d’aprofundir més perquè el tema 
enteníem que quedava resolt. 
 
 Quan, a més, es fa la Moció, ja haig de pensar que realment, a 
vegades, som més papistes que el Papa, una mica “estrechos  de miras”, que 
no volem comprendre quin és el significat d’un concurs d’aquest estil.  
 
 En principi, el que ha argumentat el company d’ERC, em sembla 
molt correcte, crec que aqueixa és la línia. També va sortir en el Consell de la 
Dona que no podem imposar a cap jurat un criteri. Per tant, crec que no és, ni 
molt menys, trair-nos dir que allò que havíem de fer, es va fer en el mitjà 
adequat a través de la fórmula adequada, i que, si anem en última instància a 
allò que es proposa en aquesta Moció, estarem corrent un risc de censura, un 
risc de quasi impossibilitat, per allò que abans s’ha comentat de les 
composicions paritàries dels jurats, que, a vegades, és impossible i altres és 
només una voluntat explícita, però no implícita, perquè no és adequada o 
possible. 
 
 Per tant, nosaltres, malgrat que vàrem estar totalment d’acord en la 
mesura de consens que es va prendre en el  Consell de la Dona, en aquesta 
Moció, en concret, votaríem que no. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu 
del Grup Municipal Socialista, per manifestar que el seu Grup votarà que no, 
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per moltes raons, i recordo que la primera vegada que la vaig llegir, al meu 
subconscient em va arribar una imatge, un pensament, que és la decisió que 
va prendre el President de la Comunitat de Madrid, quan es va emetre un 
vídeo i va cessar al director. 
 
 Mai sabem on són les fronteres d’aquestes coses, i jo, aquests dies,  
-gràcies a la teva Moció-, m’he tingut que mirar còmics i podríem parlar molt 
del còmic, ja que té una essència, una naturalesa -que la podem compartir o 
no-, i que és una singularitat d’interpretar i de criticar una realitat. A partir 
d’això, crec que el tema està en què un fet que s’ha produït una vegada, allò 
que no pot produir és ni aquest debat, ni tampoc que canviem coses que han 
funcionat bé, i crec que els jurats, sí han funcionat bé, com els de qualsevol 
institució.  
 
 En funció dels premis, dels guardons que s’han de fer, hi ha 
diferent gent, hi ha més homes, hi ha més dones, i crec que això ho faran en 
funció dels temes que s’abordaran. Suposo que el Consell de la Dona ha fet 
una reflexió. Sé que la Regidora ha fet una reflexió i que intentaran que el 
pròxim any en el Jurat pugui haver presència femenina. Però no perquè 
estiguin obligats sinó simplement perquè si hi ha gent que pugui aportar coses 
i que està en aquell món, doncs que participin en el jurat. Crec que influir en 
el jurat, no ens toca a nosaltres, ni crec en què es determinin unes bases com 
hem d’influir.  
 
 Comprenem perfectament la voluntat d’aquesta Moció però no la 
compartim ni en l’essència ni en la profunditat, i, per tant, el nostre vot és 
negatiu. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que la Moció no pretén coartar la 
llibertat d’expressió de ningú, sinó que es mirin més els premis que es donen. 
Demanem que siguin paritaris perquè, potser, seria l’ideal però tampoc és 
imprescindible que ho siguin. Del que sí estic segur és que, a partir d’ara, si 
més no, segur que hi haurà alguna dona als jurats. No sé si seran paritaris o 
no. però hi haurà alguna, i per alguna cosa hi haurà servit aquesta Moció. 
 
 En aquest cas parlàvem del maltractament de les dones però, altres 
vegades, poden sortir amb temes xenòfobs o temes de nazisme i, potser, 
l’haguéssiu presentat vosaltres, o haguéssiu prohibit que es publiqués aquell 
còmic.  Correm el risc, si això a les bases no s’especifica de què pagat per 
l’Ajuntament de Cornellà es publiquin uns temes contra els quals realment 
estem lluitant, però, es clar, cadascú és molt lliure de votar a qui li sembli. 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que aquí es dóna per finalitzat el debat, i penso que, en el segon 
punt, en allò que feia referència a la incidència  o no en les jurats, en les 
indicacions, sí que l’Ajuntament és lliure de convocar uns premis o no 
convocar-los, i de designar a tal o qual jurat. En el cas del còmic es pot posar 
a gent que sap de còmics o a gent que no hi sap de còmics i segurament és 
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més fàcil fer-ho, perquè gent que sàpiga de còmics hi ha poca i de gent que no 
sabem som molts.  
 
 En qualsevol cas, sobre el tema específic que ha originat això, la 
Regidora ja estarà més a sobre del tema, en el ben entès que d’aquestes 
qüestions tant en aquest tipus de concurs, com en d’altres similars que fan 
també altres institucions i que tenen a veure amb l’elaboració de material 
audiovisual o amb contes o narracions, el risc  de què passin coses d’aquestes 
existeix, i existeix sigui qui sigui el jurat i sigui quina sigui l’administració, i 
no és un problema de mala fe de l’administració. Ara sí, convé – i jo amb això 
coincideixo amb el Sr. Tardà-, que, malgrat que aqueix risc existeix, convé 
córrer el risc i no posar excessius límits que segurament ens porten tan mala 
memòria a alguns, quan havia allò dels censors. 
 
 Respecte a allò de la paritat, en alguns serà possible i en d’altres no, 
perquè ara, per exemple, estan convocats els premis Ciutat de Cornellà, i si 
estan nomenats els portaveus dels Grups, hi ha alguns Grups que, per molt 
que vulguin ser paritaris, ho tindran difícil. No obstant això, crec que allò que 
és important és respecte al tema de la paritat recollir part de l’esperit que tu 
planteges, que crec que sí que és compartit per la immensa majoria dels que 
hi son aquí, per no dir per tots.            
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan 
Tardà i Coma. 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal de CiU, referida a iniciar els 
tràmits reglamentaris que permetin la creació i posta en funcionament 
d’una emissora de televisió municipal a Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat en el plenari del 
passat mes de novembre es va posicionar favorablement a les emissores 
públiques de televisions locals. 
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 Atès que a l’acte convocat a l’Auditori en suport a les esmentades 
televisions els assistents i entitats representades es manifestaren a favor. 
 
 Atès que la informació que li correspon difondre a una emissora 
d’aquestes característiques, com a servei públic, és la més efectiva i propera 
als ciutadans i ciutadanes. 
 
 El Grup Municipal de Convergència i Unió proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Valorar com a necessària per la ciutat de Cornellà de 
Llobregat la posta en funcionament d’una emissora municipal de televisió. 
 
 Segon.- Iniciar els tràmits i estudis necessaris per a dotar a la 
ciutat d’aquest nou servei d’informació municipal. 
 
 Tercer.- Traslladar aquest acord a la Direcció General de 
Radiodifusió i Televisió i a la Conselleria de Presidència de la Generalitat de 
Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, es fa lectura de la Moció. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, manifestant que no hem rebut cap informació 
sobre una possible televisió local i no sabem si és que no és previst, si és que 
tenen a l’agenda de fer-ho, o, fins i tot, no sabem si és desconsideració o 
alguna altra raó. El que és cert, és que mai se’ns ha explicat res, de manera 
que si això  ho afegim al fet que hi ha un Grup municipal que planteja tres 
punts que ens assemblen del tot coherents. Valora com a necessària a la 
ciutat la televisió local, ens assembla correcte. Demanar que s’iniciïn els 
tràmits, em sembla correcte. Possiblement aquests tràmits el Govern de la 
Ciutat ja els deu tenir embastats o avançats, potser d’aquí a uns dies ja ens 
explicaran alguna cosa. 
 
 I, quant al tercer punt, pensem que és el costum, “políticament 
correcte” de traslladar els acords, tal com ho fem en altres mocions. De 
manera que ens assembla correcte donar suport a aquesta Moció, entenent 
que allò que pertocaria seria que el Govern de la Ciutat informés a l’oposició 
que té previst respecte a la ciutat i respecte al mitjà de la televisió, perquè en 
el primer pressupost municipal al qual vam tenir accés, hi havia una partida –
recordo que molt baixa, certament-, i la d’enguany em sembla que encara és 
més baixa. Nosaltres estem absolutament desinformats.  
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 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que creu que sí que 
s’ha parlat alguna vegada, per part del Govern Municipal, d’una incipient 
televisió local, -crec que és així- però no se’ns ha informat molt bé de com van 
els tràmits, què és el que s’està fent. Ha estat d’una forma col·loquial, però sí 
que s’ha dit alguna cosa, sí que hi ha alguna cosa en marxa, i, per tant, no sé 
si aquesta Moció pot donar-li suport. 
 
 Sí que m’agradaria tenir-ho clar, abans de votar aquesta Moció, ja 
que en un Ple passat hem estat donant suport a la TV Aquí. No m’agradaria 
entrar en contradicció i, d’una manera, donar suport a una televisió privada, i 
després donar suport a una altra Moció fomentant la pública. Esperaré a què 
el Portaveu, que és el que està ben informat, ens assessori i, en base al que 
digui, després emetrem el vot. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, com a  
Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup, -encara 
que no representa a ningú-, donarà sempre suport a la iniciativa d’una 
televisió municipal, pel que ha dit el Sr. Artís de totes les avantatges que 
poden suposar a nivell municipal públic en el tema d’informació. Però el que 
realment no he entès quan vaig estar treballant la Moció és què vaig estar 
parlant amb el Sr. Balmón,  i em va dir que el que estava demanat la Moció ja 
s’estava fent. Aleshores, és una contradicció aprovar la Moció, si és que ja 
s’està fent, en aquest sentit, encara que veig que és una moció ben feta, si el 
que es demana ja s’està fent, nosaltres ens abstenim. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que, ja vaig demanar a la 
Junta de Portaveus que aquesta Moció es retirés, per dos motius, que ja vaig 
explicar. El primer perquè això ja està fet, ja que el Ple va adoptar un acord 
l’any 1997, sol·licitant les dues llicències que es donen, una pública i una 
altra privada. És obvi que pel que fa a la pública, en Cornellà no hi ha 
concurrència, només hi ha un estament públic que és l’Ajuntament, i això està 
sol·licitat, pendent d’unes qüestions més complicades, perquè no és el mateix 
l’àmbit de la ràdio que l’àmbit de la televisió, en el sentit de què les emissions 
de les ones, els àmbits són tècnicament més complicats i més reduïts. 
 
 Em comprometo a què en la pròxima Comissió Informativa us 
explicaré com està tota aquesta situació què hem anat fent i què ens ha anat 
frenant, els informes que hem tingut etc. No hi ha cap problema, però allò que 
roposa formalment la Moció, aquest és un acord que ja s’ha adoptat en el Ple. 
 
 I en segon lloc, jo deia que no em semblava convenient, en un 
moment en què no se sabia com s’acabaria de resoldre un conflicte, al qual el 
Ple també hi havia donat suport. La voluntat és -independentment de la forma 
que es faci- que aquest Ajuntament, aquesta Ciutat tingui un canal 
d’informació, de televisió, de la forma en què decidim gestionar-la. No tinc cap 
inconvenient en explicar-vos idees de l’Equip de Govern, no materialitzades 
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perquè hi ha altres problemes que s’han de resoldre abans, i que són 
problemes tècnics, en algun cas, i problemes d’índole polític o administratiu, 
aquesta és la circumstàncies en què estem. 
 
 Tornem a fer-te l’oferta formalment en el Ple, i jo crec que estaria en 
què es retirés la Moció, perquè la voluntat que tenim tots és que tinguem un 
mitjà de comunicació, sobre un suport de televisió. Estem en la situació que 
estem i crec que quedaria bé. Torno a repetir que en la pròxima Comissió 
Informativa passaré tota la informació, perquè no tinc cap problema, ja que no 
hi ha res a ocultar, i em semblaria més interessant que la Moció es retirés, 
però, en tot cas, això és una decisió vostra. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que també ha estat una 
sorpresa trobar que no s’havia retirat aquesta Moció, perquè creia que en el 
moment que es va presentar en la Junta de Portaveus ja es va parlar i  que 
van quedar clares les explicacions que va donar el Portaveu del Grup 
Socialista. 
 
 Penso que, de fet, tan clar és per a tothom que això ja s’estava fent, 
que no calia explicar més coses. Però, com a mínim, sí que hauria de dir que 
quan el nostre Grup va arribar a un pacte de govern amb el Grup PSC, un dels 
punts que figurava en aquell pacte era el desenvolupament de la televisió 
local, i, per tant, nosaltres sabíem que era una demanda que ja s’havia fet des 
del 1997. En tot cas, si no hi ha permisos d’aquestes televisions locals, la 
culpa no és de què no s’hagi fet la demanda, sinó del Govern de la Generalitat 
que no s’ha pronunciat en aquest tema, que no sap que fer, o té uns 
interessos que desconeguem. Per tant, sorprèn una mica aquesta insistència 
quan realment la indefinició no és per part de l’Ajuntament de Cornellà sinó 
per part de la Generalitat. 
 
  A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, 
com a Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que és evident que 
els Grups que esteu al Govern esteu més ben informats que els que estem en 
l’oposició, perquè jo no sabia que al 1997 s’havia aprovat una Moció sobre 
aquest tema, però en l’any i mig que porto de Regidor, no hi havíem sentit 
parlar mai de televisió, tan sols arran del tancament aquest que s’ha fet.  
 
 També, afegeix, creure que perquè CiU presenti una Moció, Cornellà 
tindrà una televisió pública, em sembla que és molt pretendre, però en tot cas, 
jo no estic d’acord en retirar-la, i sí estaria d’acord en què fos una Moció 
presentada per tots els Grups, però no en retirar-la perquè des de l’Equip de 
Govern, als partits de l’oposició no ens han donat tota la informació.  
 
 Si estàveu fent tràmits, continua manifestant el Sr. Artís, crec que 
s’hagués tingut que parlar en alguna Comissió Informativa i no s’ha parlat 
mai. El debat potser ha sortit com a conseqüència del tancament de la 
Televisió Aquí, però aquest és un altre problema, i crec que és necessari per a 
la ciutat tenir una televisió pública, a l’igual que té una emissora de ràdio que 
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està donant un bon servei als ciutadans, perquè també fa uns anys, hi havia 
una proliferació d’emissores de ràdio i finalment sols va quedar l’emissora 
municipal. Amb la televisió podia passar el mateix, ara sols hi havia Aquí, però 
podrien haver cinquanta privades, o les que fossin, que també seria un caos, i 
és millor que només hi hagi una que doni la informació. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per contestant al Sr. Artís, dir 
que ja ho has dit abans en el Ple: no és pas Nèstor Artís, sinó que és CiU. 
Doncs bé, CiU, a l’any 1997, va aprovar això i ja vàrem sol·licitar això. El dia 
23 de març de 1997, vàrem aprovar una Moció criticant algunes coses 
referents al tema de la televisió, i quan es va fer una Moció per veure com 
s’elegia a la directora de Ràdio Cornellà en aquest mandat, en aqueixa mateixa 
Moció parlàvem del tema de la televisió i jo vaig explicar en quines 
circumstàncies estàvem. A partir d’això, torno a repetir, estàveu informats.     
  
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per manifestar que ja 
estan tots els arguments. En el moment oportú, efectivament el Ple va acordar 
sol·licitar una televisió -em sembla que per unanimitat, si no m’equivoco-, 
aportant una sèrie de documentació, la que demanava el decret de la 
Generalitat,  en la convocatòria, a la qual podien acudir privats o públics, i 
nosaltres, vàrem acudir i va sortir un llistat dels peticionaris però aquell 
concurs no s’ha resolt. I  haig de dir -en descàrrec de la Generalitat-, que no 
només perquè la Generalitat no ho hagi volgut resoldre sinó per altres 
problemes molt més complexos que tenen a veure amb les noves tecnologies i 
amb la digital terrestre i amb la impugnació a un decret.  
 
 Les peticions que es van presentar estan allí i la Generalitat no ha 
contestat formalment, i, mentrestant, hi ha municipis que s’han tirat a la 
piscina i han muntat televisions que són il·legals, o al·legals.  
 
 Nosaltres volem també una televisió, ho compartim, està en el 
nostre programa electoral, però a veure si les converses i el panorama 
s’aclareix i estic segur que en la Comissió Informativa es podrà donar molta 
més informació. La realitat és que no hem d’iniciar els tràmits i estudis perquè 
ja estan iniciats, i, procedimentalment, la pilota està en una altra teulada, 
llevat que el que vulguem sigui crear la televisió sense esperar a què estigui el 
marc legal aclarit. 
 
 Crec que això és una discussió suficientment seriosa  com per fer-la 
aquí de manera precipitada, i considero que això justifica que votem en 
contra, que no té res a veure amb que estiguem en contra de la televisió i amb 
que sigui una crítica a  aquests o als altres, que no és això.           
 
 Finalment pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que després de 
l’explicació del Portaveu del Grup Socialista, retirarem la Moció perquè jo no 
estava informat de què al 1997, s’havia aprovat ja una Moció amb aquest 
tema. El que sí que agrairia és que a la pròxima Comissió Informativa 
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expliquéssiu com van els tràmits perquè estàvem desinformats, o potser jo no 
em vaig assabentar bé.  
 
 Allò que és evident és que després del tancament d’Aquí TV, s’ha 
produït tot un moviment que donava peu a presentar-la, perquè creia que això 
no s’havia tirat cap endavant, però si és així, la retirarem i no posarem el 
compromís perquè tingui de votar ningú.      
 
  
 
 Després d’això la Moció es retira a petició del Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.   
 
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, que fa referència al riu i la 
depuradora de El Prat de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Davant les notícies sorgides recentment sobre els problemes que 
pot comportar el que una part de les aigües depurades en la Depuradora de El 
Prat no es retornin al riu aigües amunt per mantenir el seu imprescindible 
cabal ecològic, i aquest quedi sec en el tram entre Sant Joan Despí i 
l’esmentada depuradora, EUiA proposa la següent Moció: 
 
 Que el Ple Municipal de l’Ajuntament de Cornellà aprovi: 
 

a) Sol·licitar al Ministeri de Foment i a la Generalitat de Catalunya, 
que dotin al Pla de depuració de les aigües del Riu Llobregat, del 
pressupost necessari per garantir el bombeig de l’aigua depurada i 
incorporar-la al curs del riu, de manera que garanteixi el seu cabal 
ecològic si com es diu no està contemplada en el pressupost global. 

 
b) Que es comprometin a què les esmentades obres i instal·lacions es 

posin en funcionament abans de què la Depuradora entri en 
funcionament i es produeixi el problema que s’indica en la 
introducció d’aquesta Moció. 

 
c) Que l’Ajuntament de Cornellà s’adreci al Consell Comarcal i tots i 

cada un dels ajuntaments de la comarca, perquè facin el mateix i 
signin un document reclamant el compliment dels acords i de les 
lleis que els regulen. 

 
d) Igualment, proposar a les institucions comarcals i municipals, una 

declaració en la que es manifesti la decidida voluntat d’oposar-se a 
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que l’execució de la instal·lació dels sistemes necessaris per al 
referit bombeig es demori més enllà de l’inici de la posada en marxa 
de la Depuradora. 

 
e) Fer arribar als organismes i institucions competents, aquests 

acords.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que el seu 
Grup havia presentat aquesta Moció en funció d’unes informacions que van 
sortir en la premsa i, potser també en aquest cas, com a conseqüència de què 
no havia hagut una prèvia informació detallada, per part, -no dic d’aquest 
Consistori sinó en general-, de les institucions que han estat treballant aquest 
tema. 
 
 Efectivament sempre se’ns havia dit que aquest era un problema 
resolt, que la depuradora es construïa en El Prat, cosa que, per part nostra, 
sempre havíem considerat un absurd total, en lloc d’instal·lar depuradores en 
origen que no necessitessin, primer, fer una obra per traslladar les aigües a la 
marge del riu, i després, per a pujar-les a dalt amb el cost econòmic i energètic 
que això suposa.  
 
 Ara resulta que es descobreix que tot això, a més, està pitjor perquè 
ni està pressupostada l’obra que havia de venir arriba ni el projecte està fet, ni 
res de res. 
 
 Després de presentar aquesta Moció, el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
m’ha estat explicant com estan les coses, que efectivament ara s’està fent el 
projecte i esperem que vagi amb una solució coherent. Per tant, l’únic que fem 
no és retirar-la sinó aplaçar-la. 
 
 Hem arribat a un acord de què l’aplaçarem perquè en dos mesos diu 
que el projecte estarà i, per tant, el pressupost també, falta només un 15% per 
acabar, i, si es així, aleshores acabarem de discutir. 
 
 Primer, perquè des del Consell Comarcal em deia que això que 
demanàvem en la nostra moció, ja s’havia fet, fins i tot, d’acord amb els 
ajuntaments. Aqueixa informació no la teníem i, per això, hem fet aquesta 
moció, perquè, a més, ens preocupa molt. És un problema realment 
preocupant. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que només vol  matisar una cosa que té la seva importància. Jo he 
dit que en la Comissió Permanent del Pla del Delta del mes de desembre, el 
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Govern Central va demanar dos mesos per a presentar una proposta que 
donés una solució al problema que el Sr. Flórez planteja. Félix Puig m’ha 
informat aquest matí que el projecte ja ho tenen encarregat. 
 
 
 
 Després d’això la Moció es retira pel senyor Ignacio Flórez Barrón, 
com a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA.  
 
 
 
 
 7.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que donarien començament a les dues preguntes presentades per 
escrit per la Portaveu del Grup Municipal del PP, per si les vol comentar, tot i 
que, com les ha presentat per escrit i han tingut entrada ahir, seran 
contestades, òbviament, per escrit. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP,  per manifestar que les 
he fet sense ànim que se’m contestés en el Ple. Les he presentat i punt, espero 
la contestació per escrit i ja està. És un tema que prefereixo fer-lo així.  
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per fer una pregunta relacionada amb 
les escoles bressol, i és que tinc entès de què hi ha intenció de fer tot un 
transvasament de personal d’unes escoles a unes altres, de gent que estava 
funcionant i amb una trajectòria totalment integrada.  
 
 Externament m’havien informat d’això i he preguntat, inclús, a 
treballadores de les escoles bressol i m’han dit que sí que és veritat i que no 
estaven d’acord. En tot cas, si no és exactament jo pregunto perquè és un 
tema que em preocupa. 
 

 Tinc un prec, continua manifestant el Sr. Flórez, i és que, com 
sabeu, aquests dies passats, ha plogut en quantitat en la nostra ciutat, i, 
entre d’altres llocs, especialment Can Mercader ha estat inundat d’aigua. Fins 
fa tres o quatre dies, el aigua encara estava embassada, i puc dir que des del 
dilluns s’està regant i d’una manera increïble, i, fins i tot, els camins que 
estan fora de la zona verda estan negats, no només allà a la plaça Galícia, a 
altres zones. No sé si és cada dia, puc dir que el dilluns i el dimecres s’havia 
regat, i el dilluns feia res que havia deixat de ploure, i estic segur que amb la 
quantitat d’aigua que ha caigut i aquell temps, en un mes sense regar havia 
estat perfectament mantinguda la humitat per mantenir la gespa, per tant no 
ho entenc.  És veritat que són sistemes automàtics, però això no es pot deixar 
així, i regar el mateix que sigui a l’hivern que a l’estiu.            
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 A continuació pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que, en aquests 
casos, sembla que sí que l’oposició és més ràpida amb la informació que el 
propi Govern, cosa que fa pensar que no hem pres encara cap decisió. En tot 
cas, hi ha una cosa que sí que pot ser –ho dic perquè ningú pensi que la gent 
s’inventa les coses, que potser les coses, a vegades, tenen algunes bases-, i 
recordo que és una cosa habitual des de fa molts anys a les escoles bressol. 
Sabeu que són tres escoles relativament petites, amb professionals qualificats 
tots per un igual, i cada ics temps, -ara ho dic de memòria, i, en tot cas, com 
deia molt bé el Sr. Balmón, ja contestarem amb una resposta millor 
elaborada-, em sembla que és cada tres o quatre anys hi ha una part del 
personal dels centres que es belluga entre sí, amb la finalitat de retro 
alimentar-se i establir una línia conjunta de les tres escoles com una sola 
oferta municipal. 
 
 Ara no sé quan va ser la última vegada que va passar aquesta cosa. 
No és un càstig, és una cosa debatuda que suposo que hi ha gent a la que li fa 
il·lusió i gent que li fa menys. La mesura de prudència que es té és que el 
personal que canvia d’una escola a una altra són sempre aquelles educadores 
que deixen de tenir grup de nens, perquè els nens no siguin els afectats. I, en 
tot cas, ja et contestaré però sí que potser ara toqui fer aquest canvi. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que respecte al tema de l’aigua, el Tinent d’Alcalde parlarà amb 
els que fan el rec. 
 
 Seguidament intervé la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que en relació a l’acord que es va prendre a l’últim Ple de 
mencionar les dones maltractades que hi hagués hagut, a nivell d’Estat ha de 
dir que des del dia 1 de gener fins avui dia 25, ha hagut cinc dones mortes a 
mans dels seus companys o marits, o sigui assassinades, Per tant, en 
compliment de l’acord que es va aprovar en aquest Ple, doncs que quedi 
recollit en aquest Ple de l’Ajuntament. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, en primer lloc, vol fer 
una prec improvisat perquè el Portaveu del Grup Socialista m’ha donat la 
resposta ara. 
 
  De fet, la pregunta era una que havíem formulat el mes passat 
referida a l’interès que havia fet palès el nostre Grup de poder disposar, d’igual 
manera que havia  disposat la majoria municipal, d’un apartat a la revista 
Cornellà Informa en el qual poguéssim dir que durant 18 mesos, també hem 
fet el que hem pogut. Hem intentat fer oposició tan bona com ells bon govern. 
 
 El que demano, i faig un prec, és que es reconsideri la resposta que 
se’ns ha donat, i és tan legítim que els ciutadans se’n assabentin de la gestió 
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de 18 mesos de Govern com de la gestió de 18 mesos de l’oposició, perquè 
l’Ajuntament som tots, i un bon Ajuntament és la suma d’un bon govern i una 
bona oposició. 
 
 A més a més, se’ns diu a la resposta que l’espai en el qual va sortir 
aquesta notícia amb suport fotogràfic, pertanyia a  l’apartat reservat als grups 
municipals, i no és cert, manifesta el Sr. Tardà. Li recordo que la valoració 
d’aquesta gestió feta pels Grups municipals es va realitzar a l’espai que queda 
reservat als Grups polítics d’aquest Ajuntament, donat que, com s’ha fet per 
part d’aquests Grups altres vegades, van renunciar de forma voluntària a la 
meitat de l’espai que els hi correspon. 
 
 El tercer argument, d’alguna manera, ve a dir que, de fet, ja 
disposem de prou espai. Demanem que reconsidereu la pregunta que us vam 
fer que anava adreçada a l’Alcalde i que era  si no creieu que també nosaltres, 
que formem part del Municipi, de l’Administració Municipal, tenim dret a 
explicar als nostres votants i als votants dels altres Grups municipals, la 
gestió que fem nosaltres, amb el mateix suport, etc. 
 
 Demanem que ho reconsidereu, i guanyarem tots, guanyarà la 
democràcia i l’aprofundiment i l’acostament de les administracions, en aquest 
cas la Municipal, als ciutadans. 
 
 El segon prec està adreçat a la Regidora de Sanitat. Nosaltres 
partim de la base que hi ha una certa alarma pel que fa al tema de les 
ambulàncies. Tot tema del qual parlem i del que hi ha alarma és susceptible 
de ser exagerat. És a dir,  som conscients que, a vegades, si et trobes amb 
quatre persones, i de les quatre, tres, et parlen del tema de ambulàncies, pots 
arribar a fer una extrapolació absolutament equívoca.  
 
 De fet, he de dir que jo també he viscut algun cas. Per exemple, 
l’altra dia un veí de casa va caure a les 8,45 i al cap de 36 minuts, encara que 
alguns veïns diuen 45 minuts, -vés a saber-, i quan va arribar l’ambulància, 
l’home ja era mort, i va ser molt angoixant, va ser molt lamentable. Haig de dir 
que la Guàrdia Urbana va ser-hi de seguida, va trigar 10 o 12 minuts. A més a 
més, he viscut dos casos més, curiosament, i he de dir, que a l’últim cas, la 
Guàrdia Urbana va ser molt eficaç. 
 
 Crec que un dels problemes que va haver-hi és que la mateixa 
Guàrdia Urbana dubtava de què havien de fer. És a dir, ells mateixos, crec que 
veien que aquell home se’n anava. Per altra banda, suposo que devien tenir 
dubtes si metodològicament corresponia agafar-lo, endur-se’l. Crec que, fins i 
tot, ells estaven molt alarmats, a més a més, pel que m’han explicat els veïns, 
alguns, malgrat que siguin professionals, una mica desencaixats de la situació 
aquella. 
 
 Aquí vam aprovar una Moció en què ja es feia la crítica. Crec que 
s’hauria de portar aquí o a la Comissió Informativa corresponent, un anàlisi de 
la situació perquè es van repetint els casos de retards, i jo tinc aquí uns 
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quants, però segur que el responsable de la Guàrdia Urbana deu tenir, deu 
mil vegades millor que jo, tot l’escandall de situacions conflictives. 
 
 És cert que anem a menys, els servei s’han deteriorat, i, 
francament, morir-se -permeteu-me com un porc dessagnat- a dos quilòmetres 
de Bellvitge, francament no estem parlant de les Guilleries ni del Pirineu. De 
manera que volíem demanar que la Regidora, en la Comissió Informativa, 
presentés un anàlisi de la situació, com estem i què podem fer. 
 
 També dues preguntes. La primera, volíem preguntar si l’Alcaldia ja 
ha concedit l’entrevista als pares i mares de l’Escola de Música.  
 
 La segona pregunta és que m’he assabentat al cap de 48 hores, -
sinó ho hagués plantejat en la Comissió Informativa- que uns guàrdies civils, 
s’han incorporat a la Guàrdia Urbana. En tot cas, si és veritat m’agradaria 
saber quin ha estat el procés, a què obeeix, si segueixen el mètode.     
             
  
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 
ÀREA DE PLANIFICACIÓ, ECONOMIA I HISENDA 
 
 
 1.- Aprovació inicial de l’expedient de modificació de crèdits 
1/01 mitjançant crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació 
de despeses. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Atesa la necessitat de desglossar la partida de Despeses 
Diverses/Cooperació i Solidaritat en altres partides de funcionament segons el 
detall, per resultar despeses que no poden demorar-se en el temps i no 
existeixen les partides de desglossament al Pressupost inicialment aprovat. 
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 Atès l’escrit del Departament de Cooperació i Solidaritat, demanant 
la creació d’una partida nominativa d’Ajut urgent a El Salvador/Cooperacció, 
per un import de 2.000.000 de pessetes. 
 
 Atès que al Pressupost inicialment aprovat s’han detectat errors en 
la codificació o descripció de diverses partides per estar definides amb una 
naturalesa de despesa errònia, la qual cosa implica la creació de les noves 
partides amb noves codificacions, pel mateix import. 
  
 Atès el que estableix l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i  37 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2001. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS  
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 
1/01 mitjançant crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de 
despeses que es proposa, condicionada a l’efectiva entrada en vigor del 
Pressupost General per a l’exercici 2001, segons el següent detall: 
 
ESTAT DE DESPESES 

 
        Consignació                                                 Consignació 
Partida Descripció                                       actual               Altes             Baixes                final 

 
64.465A0.2260101 Despeses diverses/Coop.i S. 24.438.000 -------- 23.574.060 863.940 
64.465A0.2260501 Fira Solidaritat 0 2.319.480 -------- 2.319.480 
64.465A0.2260604 Exposicions 0 520.200 -------- 520.200 
64.465A0.22706 Seguiment 0 765.000 -------- 765.000 
64.465A0.48934 Subv.Cooperació i Solid. 0 5.100.000 -------- 5.100.000 
64.465A0.49101 Projecte Cooperació 0 12.869.380 -------- 12.869.380 
64.465A0.49110 Ajut urgent El Salvador/Cooperacció 0 2.000.000 -------- 2.000.000 
51.431A0.62202 Ribera-Serrallo 607.000.000 -------- 108.000.000 499.000.000 
51.452C0.6010913 Equip Esportiu 0 108.000.000 -------- 108.000.000 
01.322D0.48980 Transf.Fundació Domicilia 2.500.000 -------- 2.500.000 0 
32.322D0.22728 Treballs Fundació Domicilia 0 2.500.000 -------- 2.500.000 
01.451D0.48977 Premis Ciutat Cornellà 7.000.000 -------- 7.000.000 0 
01.451D0.2260539 Premis Ciutat Cornellà 0 7.000.000 -------- 7.000.000 
61.451E0.21301 Func.Inst.Biblioteca 1.000.000 -------- 1.000.000 0 
61.451E0.2260502 Func.Inst.Biblioteca 0 1.000.000 -------- 1.000.000 
61.451E0.2260501 Mat.no invent./Biblioteca 433.000 -------- 433.000 0 
61.451E0.2200002 Mat.oficina no invent./Bibliot. 0 433.000 -------- 433.000 
61.453G0.2260715 Mat. Pedag. Act. Castell 772.000 -------- 772.000 0 
61.453G0.2211003 Mat. Pedag. Act. Castell 0 772.000 -------- 772.000 
26.454J0.62307 Equips So Ludoteca 350.000 -------- 350.000 0 
26.454J0.62307 Equips Bucs d’Assaig 0 350.000 -------- 350.000 
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 Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988 de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que la modificació de crèdit fa referència a aspectes 
purament qualitatius que no quantitatius. És a dir, que no es modifica el 
conjunt del pressupost que en el seu moment es va aprovar, però sí que s’han 
hagut de resituar algunes partides que no estaven desenvolupades d’aquesta 
forma en el pressupost originari. Per exemple, la partida de Cooperació i 
Solidaritat, donat que fins que no tenim tot l’agregat del 0’7 dels ingressos no 
podem fer les aplicacions als diferents epígrafs, es desagreguen els 
23.574.000.- de pessetes destinades a Cooperació i Solidaritat amb els 
diferents aspectes que corresponen a projectes de subvencions i cooperació, a 
temes de seguiment, temes d’exposicions, de i queda inclòs aquí també la 
proposta que abans s’ha esmentat de l’ajut urgent a El Salvador. 
   
 En el cas de Ribera-Serrallo, vam aprovar al seu moment 
607.000.000,- de pessetes i s’agreguen 108.000.000,- que corresponen al 
projecte arquitectònic de l’equipament esportiu, i, per tant, no pot quedar 
dintre de la mateixa partida perquè són conceptes pressupostaris diferents.  
 
 En el supòsit de la Fundació Domicilia passa el mateix. El contingut 
d’aquesta aplicació és la compra, d’uns vals per poder ser aplicats a la gent 
que ho sol·liciti, per tant, no té tractament de subvenció a la Fundació sinó de 
compra d’aquests vals de la Fundació. Aquests aspectes són els que 
qualitativament s’han hagut d’anar resituant, tant en els premis Ciutat de 
Cornellà, com en els temes dels equips de bucs d’assaig, equips so Ludoteca, 
etc, que són partides que el coeficient, el codi de la partida varia en relació 
amb el que es va aprovar al seu moment, però quantitativament el pressupost 
no varia.     
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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ÀREA D'OBRES, URBANISME, MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 2.- Aprovar la correcció d’errors del Pla Especial d’Assignació 
d’Usos del Subsector Ribera-Serrallo. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del Pla Especial  
d’assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat, el 
qual va ser aprovat inicialment per la Comissió de Govern d’aquest 
Ajuntament en data 6 d’octubre de 1999 i provisionalment pel Ple Municipal 
en data 24 de febrer de 2000, i definitivament per acord de la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona en sessió celebrada el dia 22 de març d’enguany i 
publicat, a l’efecte de la seva executivitat immediata, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya en data  20 d’abril de 2000. 
  
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient, posant de manifest que: 
 
 

“Amb posterioritat a la seva executivitat es detecta un error 
material, que tal i com especifica  l'arquitecte redactor del Pla 
senyor J. A. Marín Sánchez, es el següent: 
 
L'Estudi Econòmic Financer (pàgina 12 del document aprovat 
definitivament) referit a la relació de finques a expropiar, ja que no 
coincideix exactament amb les finques incloses en el Polígon 
d'expropiació grafiat en el plànol núm. 8 ("Delimitació del Polígon 
d'expropiació"). 
 
En efecte, el plànol núm. 8 identifica gràficament, amb tota 
claredat, les finques incloses en el polígon d'expropiació, senyalant-
les amb una trama grisa. Dins d'aquest perímetre gràfic estan 
incloses, indubtablement, les finques 6,7,i 8, propietat de Matias 
Polo Palau, a excepció de la part ocupada per l'edificació existent. 
En canvi en la relació escrita que acompanya la delimitació gràfica 
no estan incloses. 
   
L'error s'ha corregit modificant la relació continguda en el plànol 
núm. 8 i la continguda en l'estudi Econòmic financer. 
Conseqüentment s'han vist alterats tant el resultat de la suma com 
la previsió econòmica del cost de les expropiacions de sòl. 
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Es tracta d'incloure en el Polígon d'expropiacions la totalitat de la 
finca número 8 (890 m2.) i  las parts de les finques núm. 6 (995 
m2.) i 7 (737 m2), lliures d'edificació, propietat del senyor Maties 
Polo Palau i que implica corregir el número de m2 a expropiar, que 
seran 114,147 m2 ( en lloc dels 111,525 m2 que figuraven en 
l'expedient aprovat definitivament), i conseqüentment la valoració 
econòmica de l'estudi econòmic financer que passarà a ser de 
232.700.700 pessetes.” 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient. 
 
  Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 105.2 de la Llei 
30/1992 en la seva redacció donada per la Llei 4/1999, les Administracions 
Públiques podran en qualsevol  moment, rectificar d’ofici els errors materials, 
de fet o aritmètics, existents en els seus actes. 
 
  Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, l’Alcalde-President de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Rectificar d’ofici els errors materials que afecten a la 
Memòria de l'expedient de Pla especial d'assignació d'usos subsector Ribera-
Serrallo i el plànol número 8 ("Delimitació del polígon d'expropiació") . 
 
 Segon.- Notificar el present acord el senyor Matias Polo Palau així 
com a la  Comissió d’Urbanisme de Barcelona pel seu coneixement i efectes.” 
 
  
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una 
explicació del punt, manifestant que afecta a una simple discordança entre el 
plànol grafiat i la relació de béns aprovada, que feia que dues pastilles que 
estaven a dintre de l’àmbit de l’expropiació no estiguessin comptades en la 
relació de béns i el que es fa és posar-les. El mes vinent, gairebé amb tota 
seguretat, una vegada rectificat el Pla Especial en aquest petit error, s’haurà 
de rectificar el projecte d’expropiació. 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA,  per manifestar que com cada vegada 
que s’ha presentat un tema, relatiu a Ribera-Serrallo, i encara que sigui una 
correcció d’errors, la nostra posició continua sent la mateixa. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón.  
 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i vint minuts, de la 
qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 


